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Magazyn 
Miedziowy 

• Mimo dawnego dokonania przeksztalcenia 
KGRM z przedsiębiorstwa państwowego w 
jcdnoosobową sp6łkę skarbu państwa, zaloga 
jcszcze nie dostala s,~oich 15 procent akcji 
"Polskiej Miedzi". W tej właśnie sprawie 
poscl Ryszard Zbrzyzny wystosował list do 
prcmicra Waldemara Pawlaka, w kt6rym 
zwraca się z prośbą o podjęcie decyzji uru
chomiającej przyznanie pracownikom prefe
rencyjnych udzial6w przyslugująeyeh z tylu
lu paktu o przedsiębiorstwie państwowym . 
Zdaniem Ryszarda Zbrzyznego - zalatwie
nic tej sprawy pozwoli pracownikom poczuć 
się faktycznymi wsp6łwlaścicielami KGIlM 
SA i jednocześnie zamknie proces prywa-
tyzacyji micdziowego przedsiębiorstwa. 

Co prawda ustawa o PC)" atyzacji mówi 
o przekazaniu części akcji pracownikom i 
mi nęlo jut trzy lata od przeksztalccn ia 
przedsiębiorstwa w sp6lkę, to jednak decyzję 
w tej sprawie mote podjąć wylącznie r7Ąd -
stwicrdzil Jerzy Pietraszck, rzecznik prasowy 
l.1rządu "Polskiej Miedzi". 

+ W głogowskiej hucie miedzi udostępniony 
został zrnodernizO\ any ośrodek rehabilitacji 
zawodowej. W uroczystym otwarciu wzięli 
udzial Jerzy Nowak, członek zarządu KGrIM 
ds. pracowniczych oraz Kaziinierz Ziaja, dy
rektor 11M Glog6w. Zdaniem gospodarza obiek
tu ośrodek tcn rozszcrzy zakres uslug na 
wszystkich pracownik6w KGIIM SA. Nato
miast według opinii zwiedzających jest to "je
den z łcpszych tego typu ośrodk6w rehabilita
cji zawodowej na Dolnym Śląsku". Ciekawe, 
co powiedzicliby oglądając ośrodek tcgo typu 
w Polkowicach. 

• Blisko 600 pracownik6w lubiflskiego 
Pr/.edsiębiorstwa Robót Górniczych wystą

piło z petycją do zarządu KGIIM Polska 
Micdź SA. żądają "stworzenia możliwości 
natychmiastowego wpro\ adzenia zakłado
~ej umowy zbiorowcj, zrównując tym samy 
place do poziomu KGRM Polska Mied': SA", 
ewcntualnie spisanie pakietu zabezpieczeń 
socjalnych i przekształcenie PRG w oddział 
"Polskiej Miedzi". 

• Mimo zakończonego, dzięki podpisaniu 
protokólu rozbieżności, etapu mediacji Kra
jowa Sekcja Górnictwa Rud MicdLi N ZZ 
Solidarność nada toczy spór zbiorowy z 
Zarządem "Polskiej Miedzi". Spór dotyczy 
40 procentowej podwyżki płac za "czarne 
dni6wki". Wedlug Józefa Czyczerskiego, prze
wodniczącego sekcji "Sołidarnoś i" ehodzi o 
wzrost zarobków w tym roku do 11 ,9 mln 
złotych. Przypomnijmy w tym micjscu, te Za
rząd "Polskiej Miedzi" przewiduje wzrost do 
10,5 młn złotych . W piśmie "Solidarności" 
skierowanym do Krzysztofa Sędzikowskiego, 
prezesa zarządu KGRM Polska Miedź SA 
m.in. czytamy: "Sekcja Krajowa Górnictwa 
Rud Miedzi NSZZ Solidarność upoważrlla 
Prezydium Sekcji do podjęcia działail przygo
towawczych mających na celu doprowadze
nie do korzystnych dla załóg rozstrzygnięć 
przez Kolegium Arbitrażu Spolecznego ( ... ) 

W momencie pojawienia się przejawów zlej 
woli ze strony Zarządu KGIIM SA nie cofnie
my się przed podjęciem akcji strajkowej" . 

• Sprawa ekwiwalcntu węglowego okazujc 
się być nadal otwartą. Po górn ikach teraz 
hutnicy postanowili wystąp ić na drogę sądo

wą w sprawie wyrównania ekwiwalentu wę

glowego za okres t'.lech lat. Sprawa dotyczy 
rekompensaty 4-10 mln złotych na osobę. Ak
cje tę zainicjowa ła N ZZ "Solidarność" 11M 
"Legnica" . 

• Zdaniem Związku Zawodowego Pracow
ników Pncmyslu Mied7jowego system dzia
łania spółki "Intcrferie" uniemożl iwia zaJo
gom KGEM Polska Micdź SA korLystanic z 
ośrodków wypoczynkowych, którymi ta lu
biflska sp61ka zarządza . Związkowcy uważa
ją. te pracownicy kombin8tu powinni mieć 

wpływ na zarząd.l8nie "lnterferiami" . Choćby 
poprzez udzia ł w jej radzie nadzorczej . Wnio
sek w tej sprawie związkowcy przesła l i 

prezesowi zart.ądu "Polskiej Miedzi" . 

• Kilka dni temu "Gazela Bankowa" 
opublikowala l istę największych eksportc
rów, ~dąca picrwszą tego typu publ ikacją. 
Lista obejmuje 100 firm , które w ubieglym 
roku osiągnęly znacZĄce zyski z eksportu do 
krajów "dwunastki" europejskiej. Zdecydowa
nie pierwsze miejsce okupuje fiat Auto Po
land, dzięki dużemu eksportowi Cinqueccn
to. Na drugim miejscu znajduje się płocka 
Petrochemia. Na czwartym miejscu, tuź ZEI 

Węglokokscm SA, upla owal ię KGIlM PoI
ska Miedź Sa. Wartość micdziowego eksportu 
wynosi powyżej 7 bln zlot ch. Na 49 miej
scu znalazlo się KGIIM Metraco z 358 młd 
z10tyeh na "ek portowym" koncie. 

• O t)'m, te rcklama jest d.i.wignią przekona
li się organizatorzy wrześniowej wystawy pro
mocyjnej "Z polskiej micdzi", jaka miala micj
sce w Pradze. Z o tatnich doniesie!'l dowiadu
jemy się, te KGfIM Metraco podpisało kon
trakt na dostawę blachy miedzianej do 
skladów kons 'gllacyjnych w Czechach. Z 
tych samych źródeł do\ iadujemy się , że 

trwają negocjacje na temat dalszej sprzedaży 

"kołorow ch" '''-yrobów na rynki czeski i sło
wacki . 

• Zdaniem wtajemniczonych jesieil sprzyja 
cenom miedzi. W ostatnich dniach paździer
nika na Londyńskiej Giełd7je Metali cena 
miedzi przekroczyla 2600 USD za tonę. Dea
Icrzy zapowiadają nawet cenę 2750 USD/t. l 
nic jest to efekt wykupywania miedzi prLez 
konsumentów, lecz przez funduszc inwesty
cyjne. Nie jest to jednak korzystne zja- isko 
dla miedziowego rynku, ponieważ fundusze 
mogą miedź odsprzcdawać, co groziłoby 
spadkowi ceny tego metalu. Tak przynaj
mniej twierdzi Adam DujczyilSki, przedsta
wiciel KGHM Pohnet Ltd. 

Srednioroczna cena dochodzi do wielko
ści 2186 dolarów za tonę i ciągle rośnie. 

• Podczas drugiej Konferencji Sprawozdaw
czcj ZwiązJ..u Zawodowego Górników KGIIM 
Polska Miedź SA dclegaei, udzielając absolu
torium zarządo\\i i jego pr.lewodniczącemu , 
zobowiązali zar7.ąd Z\ iązku między innymi 
do ciągłego modełowania i " prowadzania \ 
życie zapisów wynikających z UZP i ZUZ 
oraz kontynuowania prac i zabiegów mających 

na celu ciąglą poprawę warunk6w BUP na 
stanowiskach pracy. 

Konferencja stanowczo sprLeciwila się i 
~dzic nadal występować przeciwko każdej 
próbie prywatyzacji noszącej jakiekolwiek 
znumionll wywlaszezenia. 

• W najbliższym czasie w Stanach Zjedno
czonych odbędzie się światowe symp07Jum 
pOSWH.eone handlowi siarką. Sprawą zain
teresowany jest przemysł miedziowy, kt6ry jak 
wicmy wytwarza kwas siarkowy przy pro
dukcji miedzi. Już dziś wiadomo, że podczas 
symp07Jum nasz przemysł reprezcntować 
będLic KGHM "Mctraco" . 

Zebrał i opracował: 

AII {h"lej Lech 

W ubiegłym tygodniu zlotany zostal w 
biurze rady oliejalny projekt budżetu . Docho
dy gminy na rok przyszly obliczone został na 
325412.300 tys. zł . Wydatki zamknęly się 
równiez w k,vocie 325.412.300 tys. zł. 

17 .11. rozpocZĄł się odbiór bloku mie
szkalncgo na osiedlu "Centrum". Odbiór prze
biegać będzie w dwóch etapach. Zakoflcz)' się 
prawdopodobnie 24.11. Po zakolk7.cniu odbio
ru , Inścieiele mieszkań po dopełnieniu lor
malności wprowadzą się do mieszkań . 

19 .11. w Auli Forum polkowiekiego Ze
spolu Szk61 odbyla się impreza pod tytulem 
,,Kowal cy kontra .. . ". Frekwencja ku zadowo
leniu organizator6w byla olbrzymia. Mieszkafl
ey Połkowic z entuzjazmcm brali udzial w 
prle\\ idzian)'eh na ten wieczór konkursach. 
Gwiazdą wieczoru była Eleni . 

13 .11. w sali polko\ ickiego Zespolu 
Szkól odb)ly się półfinaly ogółnopolskiego tur
nieju juniorów i kadetów w tenisie stoI owym. 
Najlepiej Z ZElwodników prezentujących Po
Ikowiee wypadł Jaroslaw Wiech, który w ka
tegorii juniorów uzyskal ósme miejsee. 

UrLąd Gmin prLeznaczył 100 miłionów 
na remont ur.lądzeń instalacji gazowej i calko
witą wymianę junkersów w mieszkaniach eme
rytów i rencistów. Kwota przeznaczona na ten 
ccl \")'starczy niestety tylko na pokrycie ko
sztów \\ 'miany 30-tu junkersów. 

10.11. na sesji rady miejskicj podjęto m. 
in . uchwllłę o wynagrodzeniu dla bunni~trza 
oraz dietach dla radnych. Wynagrodzenie bur
mistrL.II ustałono na wysokość 6-krotnej śre
dniej krajo, ej w sektorze przedsiębiorsl\~ 
ogółem . Srednia ta za trzcci kwartał W)'JlOS1 

- .714.300 zł. 
(kr) ) 
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Ses·le Rady Rada odwolala Zdzislawa Żukowskiego, Wi- Co PanIPani na to? 
tolda Bellera i Edwarda Bieguna, desygnując 

IV sesja Rady Gminy odbyla się 10 listo- na ich miejsce Grzegorza Kowalskiego, Mar-
pada. Na sesję zaproszeni zostali Eugeniusz ka Traczyka i Marka Stańczyszyna. 
Patyk, senator RP, Marek Wiland dyre"10r pra- Następne uchwaly dotyczyly ",vestii wy-
cowni urbanistyc211ej "Ecoland", generalny kon- nagrad7..ania przewodnicząccgo Rady, radnych? 
suita nt planu zagospodarowania przestrzenne- burmistrza oraz czlonków Zarządu . Rada 
go gminy oraz Janusz Korzeń, reprezentujący uchwaliła, te przewodniczący Rady będzie 
Sudecko-Pomorskie Towarzystwo Drogowe. otrzymywał wynagroPl.cnie w wysokości 200% 

Po przyjęciu porządku obrad głos zabrał przeciętnego wynagrodzenia w sektorze pm:d-
senator Patyk. Przeprosił zebranych za to, i2: siębiorstw ogółcm , zastępcy prŁewodniczące-
do tej pory nie znalazl czasu by wziąć udzia! w go 100%, burmistn wynagrodl.enie w wyso-
sesji Rady, cieszy się jednak, Ze akurat na tej kości 600% przeciętnego ""'Ynagrodzcnia, a nie-
sesji będzie uchwalany plan zagospodarowa- etatowi członkowie zarządu 30% przeciętnego 
nia przestrzennego gminy. Senator przedsta- wynagrodzenia za ka2:de odbyte posiedzenic. 
wil radnym krótkie sprawozdanie ze swej Radni otrzymywać będą zryczałtowaną dietę 
działałności w Senacie. Poinformował, 2;e dzia- w wysokości 25% przeciętnego wynagrodze-
la w dwóch komisjach senackich - Komisji nia, a ponadto 10% za każdą scsję Rady oraz 
Edukacji Narodowcj i Komisji Spraw Zagra- 5% za posiedzenia komisji Rady. przewodni-
nicznych. Najwa:żniejszą dła naszego miasta czący komisji Rady dodatkowo otrzymywać 
informacją jaką przekazał senator, jest jego będą 10% przeciętncgo wynagrodzenia za po-
zamiar sprowadzenia do Polkowic senackiej siedzenia kierowanych przez siebie komisji 
Komisji Edukacji Narodowej w celu pokaza- oraz posiedzenia Prezydium Rady. Wysokość 
nia jej Zespolu Szkól. Po swoim wystąpieniu przeciętnego wynagrodzenia za trzeci kwartal 
senator Patyk przysluchiwal się dyskusji na br. wynosi 5.714.300 zl. 
temat planu zagospodarowania przestrzenne- Rada podjęla również dwic uchwaly o 
go, w której udzial wzięli pozostali gości nabyciu nieruchomości , przejmując na wla-
polkowickiej Rady. sność nieruchomości, na których znajdą się 

Dyr. Wiland przedstawi l historię powsta- przepompownie w Sobinie i JędJ"".!:ychowie oraz 
wania planu i jego najwa:żJ1iejsze zaloZenia. nieruchomość zabudowaną przychodnią ZZOZ. 
(Rozmowa z Markiem Wilandem na ten temat GmiJla przejęla r6wnic~ nieruchomość z prze-
- sIr. 8.) Z kolei prezes Korzeń przywolaJ znaczeniem dla szkoly w Jędrzychowic. 
temat autostrady A-3, która przebiegać ma Ostatnim punktem obrad byla uchwala w 
przez tercn gminy Polko wice. Zarówno Marek sprawie zmian w budZecie na 1994 rok. W 
Wiland jak i Janusz Korzeń przekonywali rad- związku z ofertą prywatnych udzialowców od-
nych do niewątpliwych korzyści jakie odnie- stąpienia pJ""ŁCZ nich udzialów w Polkowickiej 
sie gmina z ty tulu znalezienia się na trasie Telewizji Kablowej, Rada przyznala na ten 
autostrady. Wią2;e sil( to z naprawdę znacznym cel 220.983 tys. zł, jednocześnie zmniejszając 
ożywieniem gospodarczym, a dodatkowo, jak o taką kwotl( dotację dla PIYK z przcznacze-
poinformowal przedstawiciel Sudce- niem na sieć kablową na Starym Micście. 
ko-Pomorskiego Towarzystwa Drogowego, (das) 
jego firma przygotowuje właśnie studium ak
tywizacji gospodarczej wokól korytarza auto
strady. Do dyskusji wlączył się burmistrz Emi
łian S\ańczyszyn, który podkreślił, te poprze
dni plan nie przewidywał alternatywy dla prze
myslu miedziowego, takiej alternatywy jaką 
stać się mote autostrada. Dodal także kierując 
się do senatora Patyka, ~e wszelkie glosy za 
tym, by autostrada przebiegala blisko Polko
wic, bylyby wielkim argumentem dla gminy. 
W dyskusji padaly równie2: argumenty, Ze nowy 
plan pozwoli pozyskiwać dutych inwestorów, 
a mal)'m oferuje odpowiednią infrastrukturę. 
Po dyskusji uchwalę przyjęto. Nowy plan bę
dzie obowiązywać przez 5 następnych lal. 

Następna uchwala dotyczyla powolania 
Komisji ds. Opiniowania kandydatur na Law
ników Ludowych. W jej skład weszli Stanisła
wa Bocian - przewodnicząca oraz Maria Ko
walczyk, Marek Traczyk, Kazimicrz Horbas, 
Jerzy Trzeciak, Anna Michalewska, Jerzy Bo
cian, Lila Żelen. 

Z kolei Rada przyjęla pakiet uchwal do
tyczących zmian w skladzie Rad Nadzorczych 
ZZOZ oraz tJobka. Ze składu Rady Nadzor
czej ZZOZ odwolani zosIali Henryk Krawczy
szyn, Bogdan Woźniak i Edward Biegun a na 
ich miejsce powołane zostaly Grażyna Kowal
czyk, Gra2:yna Sulikowska, Jolanta Węgierska 
i Maria Kowalczyk. Z Rady Nadzorczej ż10bka 

3 

Jcil"U masz kJopoly z za łatwien iem spra
wy, co Cię poruszyło łub zdenerWowll ło, ktoś 

zJekcewatyl islotuy d la Ciebie problem - za
dzwoń do nas lub tel 45-10-13 lub napisz Da 
adrc ' ul. GÓl'Oa 3/3, 59-320 Polkowice. 

Mieszkaniec ulicy Kmicica zwróci! się do 
nas z pytaniem: Kto zezwolił na usunięcie 
klombu. który znajdowal się przy ulicy KArdy
nala B. Kominka między fiłią Biblioteki Pu
blicznej, pocztą a klatką schodową nr 381 Kto 
pokryl koszty związane z użyciem przy tych 
pracach eię'l.iego sprzętu i kto wydal pozwo
Icnie na ustawienie lam blaszanego baraczku? 

O odpowiedzi poprosiliśmy urzędników 
wydzialu Planowania Gospodarki PrzestrŁCn
ncj i Ochrony Środowiska Urzędu Gminy. Po
infonllowano nas. 2;e działka, na której stal 
kłomb od dawna przeznaczona byla pod zabu
dowę malym obiektem handlowym i w wyni
ku przetargu sprzedana osobie prywatnej. Na
bywca pokryl wszelkie koszty związane z uży
ciem ciężkicgo sprzętu i usunięciem betono
wego cokolu, na którym znajdowaJ się klomb. 
Pracownicy Urzędu Miasta dodali przy tym, 
Ze wlaśeiciel dzial ki na bieżąco kontaktowa l 
się z Urzędem w sprawie usuwania klombu. 
który okazal się wielkim śmietnikiem jeszcze 
po budowie osiedla. 

Natomiast co do blaszanego baraczku do
wiedzieliśmy się, te jest to tylko obiekt tym
czasowy a wlaśeieiel dzialki rozpocząl ju2: przy
gotowunia do budowy większego pawilonu 
handlowego który będzie zajmował calą po
wszechnie po dawnym klombie. 

Ponownie skontaktowaliśmy z mieszlcań
ecm ulicy Kmicica. Nie zgodził się ze stwier
d7eniem i2: pod klombem był śmietnik, twier
dząc i2: wykopano stamtąd 2 metry pięknego 
czarnoziemu. Dodal równiet., te, wedlug nie
go, PI) vatna osoba nie jest w stanic oplaeić 
pracy cię2:kiego sprzętu jaki zostal użyty przy 
likwidacji klombu. 
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UDANA FAMILIADA 
"Tego jeszcze w Polkowicach nic bylo" 

m6wili ludzie opuszczając w sobotni wieczór 
Aulę Forum Zespołu Szk61 w Polkowicacb. 
Wielka liczba konkurs6w, występ clowna i 
pierwszy po powrocie do Polski koncert Ełcni 
wlaśnie w Polkowicach. "Kowalscy contra ... " 
okazali się pomysłem trafionym w dziesiątkę. 
"Wszystkie konkursy byly fajne, trzeba bylo je 
przyjąć z humorem i zabawą" - mówi tato z 
rodziny, 1..1óra zwyciężyla w jednym z konkur
s6w. Głowa rodziny stwierdzi la też, te "pu
bliczność byla wspaniala. Nigdy w Polkowi
cach nic widzialem, żeby się wszyscy tak ba
wili" . Ka2.dy z zapytanych zgodnie stwierdzil, 
te tego rodzaju imprezy powinny być organi
zowane częściej . "Pomote to nam wszystkim 
się rozruszać" m6wi mama ze zwycięskiej ro
dziny. 

Wszystko mialo rozpocząć się w sobotę, 
19 listopada o godz. 17, ale już pól godziny 
wcześniej witał gości prowadzący calą impre
zę Wojciech Mach ze "Slowa Polskiego", kt6ry 
choć "oko ma lajdackie, bo lajdackie, ale jed
nak fachowiec", jak sam mówilosobie. Jego
mość ten prezentowal się wcale okazale we 
fraku, cylindrze i frywolnie polyskującej mu
sze. Impreza przyciągnęła masy tądnych przy
g6d i spragnion ch zabawy polkowiczan, którzy 
tylko czekali by wziąć udzial w licznych szcro
ko rozreklamowanych konkursach . A bylo t ch 
konkursów co niemiara. Og61em w konkurso
\\I)'eh szrankach stanęlo 7 rodzin. Piętrzyly się 
przed nimi rozmaite zadania od tańczenia 
walca i projektowania kreacji bajowej począw
szy, aż do tak prozaicznych, jak obicranic zie
mniaków i wbijanie gwoździ. Trzeba ięc bylo 
się wykazać nie tylko inwencją i polotem, ale 
ról nici i sprawnością fizyczną. 

Gwiazdą wieczoru byla Elcni z zespolem. 
Publiczność szalala z zachwytu, kiedy Eleni 
od ta 11 czyi a taniec Zorby do starej łudowej grec
kiej melodii . "Ale to już nic te lata" westchnąl 
z mclancholią towarzyszący E lcni Kazas Dza
kis, przypominający wyglądem Ksrola Mar
ksa, po czym z ogromną energią zabrał się do 
sprzedaży kasct i ply1y kompaktowej zespolu. 
Uczestnicy imprezy z pewnością nic zapomną 
występu clowna Przemka Grządzieli . Nic czę
sto przecież zdarza się ujrzeć jak burmistrz 
Emilian Stańczyszyn ... obrywa raz za razcm w 
glowę wielkim miotem wydającym dzi I.. ie 
dźwięki. Clown GrJĄdzicla sprawil też, że po
Ikowiczanic okazali się ludem niezwykle mu
zykalnym. Podziełeni na trzy części, z kt6rych 
każda miala przydzielone oddzielnc zadania 
wokalne, stworzyli dzielo wiekopomne. Clown 
dyrygent tak poprowadzi I salę, że przez prze
szlo 5 minut polkowiezanie klaskali, to znów 
ryczeli wielkim glosem, a innym znów razem 
wydawali z siebie dźwi~ki zgola niczidcntyfi
kowane, a wszystko to czynili krausząc się ze 
śmiechu. 

"Myślę, że naprawdę fajną sprawą jest 
integracja wszystkich ludzi, a przede wszyst
kim rodzin, które są razem i świetnie się ba
wią" pO\ iedziala Agata Baran, dyreklor Domu 
Kultury "Impresja". Wedlug pani Agaty, na
stępna tego typu impreza odbędzie się w stycz
niu przysz.lcgo roku . "Może zaprosimy Geno
wefę Pigwę, kt6ra ró\ nież cieszy się uzna
niem wśród mieszkańców Polkowic." dodaje 
dyrektorka "Impresji". Nam pozostaje Iylko 
gratulować udanego pom siu i z g6ry zapro ić 
na styczniową imprezę. 

(01'0) 

Niedziela 
z rakietką 

To w zasadzie haslo, które mialo przycią
gnąć lI1ieszkailców naszcgo miasta do udzia
lu w zabawie przy stole pingpongowym. 
Ku wielkiemu zaskoczeniu organizatorów 
wziifly w niej udzial spore rzesze dzicei i 
Illl0dzieŻ)' szkolnej, choć nie brakowalo i 
starszych m.iloŚników tej dyscypliny. Zaba
wa byla przednia, przcde wszystkim jednak 
próba swoich sil w rywalizacji z innymi. O 
tym, że jest to sport "latwy, lekki i przyjem
ny" przekonali "dostojni" uczestnicy w oso
bach wiceburmistrza Andrzeja Pilimona i dy
rektora Zespołu Szkól Wlodzimierza Olszew
skiego, których bezpośredni pojedynek wywo
lal zrozumiale zainteresowanie. Sądzę, że nic 
o mil:jsca tu chodzilo a o przyjemność gry. 
Zatem tylko z kronikarskiego obowiązku 
dodam, że zwycięzcą w kategorii "dostoj
nych" zostal Tadcusz Hendziak, praeo\\11ik 
ZG "Polkowil:c". Ogrom serca i pracy w cale 
to prledsięwzięeie włożyli Slawomir Slowiń
ski , Mieczyslaw Banach, Wlodzimierz 
Olszewski , Jerzy Jaśkowiak i Panajotis Te
odoridis. lm między innymi nalaą się podzię
kowania za przygotowanie i sprawne prze
prowadzenie lej imprezy, jak również niedziel
nych p61final6w mistrzostw Polski . 

NIlleży także dodać, "oC niemal wszyscy 
uczestnicy otrzymali nagrody dzięki sponso
rOI11 , do k16rych nale:!eli: Urząd Miasta i Gmi
ny, sl..lep sportowy pana Macyszyna oraz 
Studio Fotograficzne "Luz". Organizatorzy, 
m.in. sekcja tenisa stolowego Górnika Po
Ikowiee, zapowiadają e~klicZl1e "Niedziele 
z rukietką". Gratulujemy pomysłu i sprawnej 
organizacjil 

(ale) 

Podglądać złodzieja 
Lornetki, przcz kt6re ciemną nocą można 

z odleglośei pól kilomctra odczytać numcr r.c
jestraeyjny samochodu, kamery wyposażone 
w noktowizory, rejestmjąee obraz w każdych 
warunkach, zaprezentowal w poniedzialek 21 
listopada w polkowickim komisariacie policji 
przedstawiciel kilku potentatów na świato
wym rynku optycznym i tclewiz jnym. Pokaz 
zorganizował Romuald Blmj Kowalski, pre
zes spółki Escorta, I-..1óry wróci I niedawno z 
targów Seeuritas '94, trwających w Lodzi od 
17 do 19 listopada. Ł6dzka ekspozycja pre
zentuje ofertę dla policji, oddziałów specjal
nych i firm ochroniarskich. 

"Branża ochroniarska dokonala wielkie-
, go postępu. W tym roku w Lodzi pokazano 

taki sprz~t. który kilkanaście miesięcy temu 
pie był dostępny na naszym rynku wyprodu
kowane w Polsce kamizelki kuloodporne wy
trzymujące na~ et strzaly z kałasznikowa, mi
kronadajniki. znanc z IiIm6w sensacyjnych 
"pluskwy" czyli mjniaturowe aparaty podslu
ehowe" - twierdzi prezes Escorty. 

Pokaz w Polkowicach mógl zadowolić 
ka1:dego profesjonalistę. Zresztą część nokto
wizorów i łornetek była testowana m. in. przez 
Sztab Generałny WP. Ofertę naj nowocześniej
szych kamer dla potrzeb telewizji przemyslo
wej skierowano do zaklad6w Polskiej Miedzi, 

które mają co chronić i kt6re stać na fachowy, 
światowcj jakości sprzęt. 

Jak dotąd najdoskoDalsza metoda strzC'le
nia obiektów, czyli kamery i rejestracja obra
zu, nie jest zbyt popularna w woje~ ództwic 
Icgnickim . stem telewizji prlcmyslowej sto
sowany jest tylko w Hucie Miedzi "G1ogów", 
banku "ClIprllm" i polkowickim komisariacie 
policji . Inwestycja nie je t tania. prezentowa
ne kamery bez ela i podatku kosztowaly od 
600 do 4.000 DM. jednak o ich niezawodności 
przckonali się już daw
no zachodni biznesmeni. 
Place budów i zaklady 
pracy strzelone prlel 
jednego ciecia, to rzecz 
\ c~\-;lizowanyl11 świe
cie nie do pomylenia. 

Przedstawiciele Za
kladów Górniczych 
"Rudna" intercsowali się 
nic tylko telewizją prze
mysi ową, ale również 
lornetkami, a w zasadzie 
lunetami . Lunety z nok
towizorem był 'by przy
datne w obserwacji 
otworów strzalowyeh i 

4 

erektów wybuchów w przodkach. 
Instalacji profcsjonalnyeh systemów tele

wi~j i przemy łowej na naszym terenie chce 
podjąć się spólka Escorta z Lubina. Firma 
powstala w czerwcu br. na bazie straty przc
l11yslowej prl.edsiębiorstwa BGH-RM z Lubi
n8. Zatrudnia 60 osób. wykonuje uslugi ochro
ni rskie, pro'> adzi równi~ w)'wiadO\vnię go
spodarczą· 

(masz) 

Fol. : A Lukaszcwicz 
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Uznanie dla Tajnych Nauczycieli 
Wielu uczestników zgromadzi! XI Woje

wódzki Zjazd Emerytowanych Nauczycieli, 
kt6ry odbyl się 5 listopada 1994 roku w Szko
le Podstawowej nr 4 w Polkowicach. "Takie 
spotkania staly się naszą tradycją - powie
dziala Stanislawa Poznal'lska, Prezes Zarządu 
oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego 
w Polkowicach - zaczynamy drugą dziesiątkę . 
Co roku spotykamy się w innym mieście. Po
nicważ wszyscy, z okręgowych sekcji cmcry
tów-rencistów, chcieli zobaczyć Polkowice i 
nową szkolę, dlatego zaprosiliśmy ich do nas. 
Mamy nauczycieli z calego województwa, 
mamy zaproszonych gości z ościennych woje
wództw, z Lcszna, Opola, Wroclawia. Chce
my wszystkim pokazać skromne polkowiekie 
progi, szkol ę. Powiemy też jakie problemy nas 
nurtują. Poza tym jest lo okazja do spotkań 

towarzyskich, jak widać wszyscy się znamy. 
Najważniejszą jednak sprawą, którą, po raz 
picrwszy, zrobimy wlaśnic w Polko wicach, 
~dzie wręczcnie, w 55 rocznicę po, stania 
Tajnej Organizacji Nauczycielskiej (TON), 
dyplomów naszym kole~nkom i kolegom. Jest 
ich 12 i naprawdę chylimy przed nimi czola za 
ich trud i poświęcenie". 

Krótko po godzinie 10-tcj rozpoczął się 
Zjazd. Prezes Poznańska powita la przybylych 
na tę uroczystość gości : EI/gel/il/sza Patyka -
Senatora RP, Czesławę Wiadrowską - Wiec
kuratora OŚ\\iaty w Legnicy. Bro/lisława To
maszewskiego - Prezesa Zarządu Okręgu ZNP, 
Małgorzatę Szczygieł - Przewodniczącą Re
gionalnej Sekcji Pracownik6w Oświaty " oli
da mość", 'rellę Kopacz - przcwodniczącą 
Okręgowcj Sekcji Emerytów, AlIl/ę Bielacho
wicz - Wiceprezesa Zarządu Okr .. gu ZNP, 
Ołgę Zieliliską - CzJonka Krajowej Sekcji 
Emcrytów i Rencistów z Opola, Janinę Szczy
cik - przedstawicielkę Okręgowcj Sckcji Eme
rytów z Wroclawia, Jallusza Karpiliskiego -
przcdstawiciela z Jelcniej Góry. 

Wszystkich uczestników podjęto śniada
niem. Na sali panowala oŻ}'\viona, niemal ro
dzinna atmosfera, byly wspomnienia, wspólnc 
śpiewanie piosenek. Wzniesiono toast (szllm
pancm i winem) za zdrowie emerytów i od
śpiewano chóralnie "Sto lat...". 

Przy ognisku 
Sobotnie popołudnie 12 listopada wcale 

nie zapowiadalo tak S)mpatycznej imprczy, 
jaka byla w istocie, a której uczestnikami byli 
kolarze Gómika Polkowice. 

Dojcżd~jąc na wyznaczonc miejsce le
śnej polany przy gló\\TIYln szybie ZG "Rudna" 
1 dala widać było plonące ognisko, a przy nim 
grupkę ludzi układających stos, przy l1órym, 
jak się później okazalo, mialy miejsec bardzo 
podniosle chwile. 

CzJonkowie sekcji kolarskiej miejscowe
go Górnika stawili się w komplecie. Był rów
nież trener, opiekunowie i ... sponsorzy. Wszy
scy znając doskonale wyniki tegorocznego 
challange'u mogli przystąpić do wręczania i 
odbierania nagród. Fundatorami byli szefowie 
lubińskicgo Zakladu Uslug Technicznych 
"Remopoi" w osobach Ryszarda Marcinkow
ski ego i Jerzego Wiciaka, będący jednocze
śnie sponsorami Maćka Rzepki. Glównym "mo
torem" tego spotkania byl Bogdan Rzepka. 

Scnator RP Eugeniusz Pat k zapytany czy 
po raz pierwszy bierJ.C udzial w takim Zjeź
dzie, odpowiedzial: "Nic, nic potrafię nawet 
policzyć ile razy bylcm. Bralcm udzial prawie 
we wszystkich spotkaniach." Zapyt!l lam rów
nicż, co w tcj chwili robi się dla emerytowa
nych nauczycieli? "Trudno powiedzicć, co robi 
się konkrctnie dla emerytowanych nauczycie
li, lat\\iej mówić o tym, co robi się w ogóle 
dla emerytów. Emeryci mówią, ze jest im cięt
ko i mają rację, ale ciężko jest wszystkim w 
tej chwili \V Polscc. W sumie jednak S)1ulIcja 
malerialna cmcryt6w, jeśli chodzi o porówna
nie z innymi dzialami przedstawia się tak, iż 
tempo wzrostu emerytur jcst wyższc nil. tempo 
wzrostu plac realnych w innych dzialach. Bio
rąc lo pod uwagę nie jest lak źle. Wiadomo, że 
w grudniu będzie kolcjna waloryzacja. Zdaję 
sobie jednak sprawę, że to wszystko to za 
malo." 

Okolo godziny 12-tcj uczestnicy spotka
nia udali się do Auli forum w Zespole Szkól, 
w której odbyła się część artystyczna (wystą
pily dzieci ze Szkoly Podstawowej nr 4 ,,Im
presja"). Tutaj też nastąpi lo, zapowiedziane 
weześnicj, uroczyste wręczcnic dyplomów na
uczycielom dzialającym w Tajnej Organi7.Jlcji 
Nauczycielskiej. Dyplomy zostaly ufundo\\'ll
ne prmz: Związck Nsuctycielstw8 Polskiego, 
"Solidamość", Kuratorium w Legnil:Y. 

"Jak wspomina Pani teraz, po latach tam
tą pracę?" - zapytalam Janinę Maksymowicz, 
najstarszą wśród zasluż.onych grona dzialaczy, 
podporucznika Armii Krajowej. 

- "Tajne nauczanie wspominam nadzwyczaj 
milo, bo takich uczniów - wspomina z uśmie
chem na twarzy Janina Maks 'mowiez - jitkich 
\\1cd mialam, tcraz trudno spotkać. Prl'.cdc 
wszystkim mi odzież, a uClyłam r i H !.Iasę 
gimnazjum języka polskiego, łacin i języka 
niemicckiego oraz historii, była niezwykle 7..3-
fascynowana nauką, byla tak żądna \\ iedz)'. 
Trudna sytuacja doplngowala jeszcze do pra
cy. Dziś jcst równicż mlodzicż, I.tó[a pragnie 
zdobywać wiedzę, ale większość nastawiona 
jest na coś innego. Wtedy mlodzicż byla żądna 
czytelnictwa, choć niczwykle trudno bylo o 
książkę . Ci, których uczyłam, nulelcli również 
do Szarych Szercgów. Ja lIczylam w miastccz-

"Od początku tegorocznego sezonu, który 
ci mlodzi chłopcy ci~zko przepracowali, za
mierzalem zakoilCZ)Ć go jakimś milym akccn
tem. Chcialem, aby stalo się to ""laśnie przy 
ognisku, wspólnie z ludźmi kochając 'mi tec 
dyscyplinę i doccniającymi pracv, jaką wkla
dają nasi chlopcy. Dzięki ZyczJiwości i 
finansowemu \\sparciu, jakie ol.nzaI Z\\ią
zek Zawodo\\)' Górników przy ZG "Rudna" 
moglcm pomysl tcn ZIealizować . 

OcZ)'\\iście duZą pomoc prl)' samej 
organizacji oka7.ali trcncr Zcnon WOłniak, "oj
ciec i w)'chowawca" naszych kolarl)' oraz 
niezmordowany sympat~ k naszej sekcji pan 
Stanislaw Sitarck, którzy równicz uczestniczyli 
w tym spotkaniu" . 

Bylo wspaniale. Prócz wspólnego ogni
ska, pieczonych kurczaków i kielbasek byly 
wspólna zabawa i konkursy. Mlodzi kolarze 
tym razem rywalizo\\ali w rzutach lotkami do 
tarczy oraz w pokonywaniu leśnego odcinka 

jak najdluŻSZ)'m czasie. Zwyci'izcy 

ku Mościska w woj. lwowskim. · l3ylam rów
nocześnie uru1ynową Szarych Szercgów, więc 
prócz nauki mieliśmy leż inne zadania. Wszy
scy zdobyli wytsZc wyksztalcenie. Mam z nimi 
konlllkt - pis7Ą, przysyłają 1yczcnia, otrzymu
ję okola ł 50 kartek na święta. To bardzo 
nlllc. Teraz mieszkam w Ścinawie, m lodzież 
nie zapomina o mnie, wciąż przychodzą po 
porady. Pr/)'znam, że nie odczuwam tego, iż 
jeslcm najslarS7.ą nauczycielką jak tu powie
dliano. Nic odczuwam bezczynności, bo za
wsze mam pclnc ręcc pracy." 

Jak się okazało takie zjazdy nic są jcdyną 
lonl1t\ konlllktów nauczycieli-emerytów. "W 
naszym wojcwództwie - powicdziala Pani Irc
na Kopacz, Przewodnic7..ąca Okręgowej Sekcji 
Emcryló\\ - jest okolo 2000 emerytowanych 
nauczycieli i drugie tyle pracowników oświaty 
nic b .. dących nauczycielami. ZNP - Okręgo
wa Sekcja Nauczycieli Emerytów liczy ponad 
600 osób. Organizujemy kurso-wczasy dla 
cmcr~1owanych nauczycieli, dla dzialaczy 
Zwią/ku, dla tych, którzy potcm p rowadzą w 
swoich oddzialach pracę z emerytowanymi na
uczycielami. Jest to tygodniowy wyjazd. Orga
nizujcmy spotkania towarzyskie, wymieniamy 
doświadczenia, tworzymy pioscnki, wierszy
ki, skecze. Pogoda zawsze nam sprzyja, więc 
zwieul..llmy okolicę, chodzimy na spacery. Jest 
dulo zaintcresowanie, w tcj chwili już jest 
ponad 100 chętnych. Mamy w Szklarskiej Po
rębie duż,y Dom Wczasowy "Świteź", należą
ey do Z\\ i ązku , lam jedziemy." 

Po zakol'lczeniu części oficjalnej, Anna 
Biclaehowicz, przckazala kilka informacji 
Z\\ ią/ko\\)'ch . Mówila, między innymi, o ko
niec/Jlości wspólpracy, spójności wewnątrz 
Z\\lą/ku. Prtedstawila tc1 w skrócie niektóre 
posIlIlaty, sl.icro\ ane ao rządu podczas Zja
zdu Nauczycielstwa Polskiego, dotyczące 

spraw placowych, dodatków branżowych, Ic
czcnia ~7pltalnego i sanatoryjnego i innych. 

Następn)ln punktem programu bylo zwic
uZBnie Zcspolu Szkól. Podziclcni na trzy gru
py, uczestnicy zjazdu mogli zobaczyć "Szkolę 
XXl wIcku", jak zostala ona okrcślona prżcz 
organi/Ator6w. Kolejny, XII Zjazd Emeryto
wanych Nauczycicli, odbędzie siC( w Lubinie. 

Ur'zula Romaniuk-Kowal.ska. 

poszczególnych konkurencjach otrzymali, 
prócz remopolowskich suwenirów, także 
komplety latek do zimncj wulkanizacji dętek 
rowcrowvch. 

O . sporym zainteresowaniu, nie tylko 
organizatorów, niech świadczy fllJ,.1, że w 1rak
cie imprezy od czasu do czasu na miejsce im
prez} pojaw iali się rodzice Ilaszych kolarzy 
kibicując w 7..3bawowych konkurencjach. D0-
rośli opiekunowie dyskutowali o prtyszlości 
I.olarskiej sekcji. 

Przykre jest, 10 w gronie 1ym zabraklo 
przcdst3wicic-li dYTekcj i klubu, których, co 
jest równic przykre, nic stać bylo na przezna
czenie !.ilku zJotych na zakup nagród książ
ko\\)'ch dla tych, którzy rozs l awiają imię po
Iko\\ickiego kłubu i sportu. 

Wydaje mi się, że kłub sportowy będący 
kuźnią nic t Iko uczy, ale równicż wychowuje. 
[ o tym warto pamiętać, ale nic tylko okazjo
nalnie. 

And/"lcj Lech 

-
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Ochotniczka z Los Angeles 
Korpus Pokoju został zalożony w 1961 r. 

przez prezydenta Stanów Zjcdnoczonych Joh
na F. Kennedy'ego w celu promo\>ł'8nia pokoju 
światowego i przyjaźni . Czlonkowie Korpusu 
Pokoju są oehotnikami, którzy zgodzili się spę
dzić dwa lata w obcym kraju, żyjąc na takim 
samym poziomic jak ludzie, którym pomaga
ją. Pierwsi ochotnicy wyjechali do Ghany w 
Afryce Zachodniej 33 lata temu. Od tej pory 
więcej n~ 140.000 Amcrykanów slużylo w 
ponad 100 różnych krajach. 

W styczniu 1990 roku polski rząd popro
sil Korpus Pokoju o ochotników w dziedzinie 
rozwoju malego biznesu, edukacji i środowi
ska naturalnego. Od tego ozasu ochotnicy róż
nych ras i zawodów złotyli zobowiązanie slu
żenia Polsce. W lecie 1994 r. do naszego 
kraju przybyla jut dziewiąta grupa ochotni
k6w licząca 59 osób w wieku od 21 do 75 lat, 
by rozpocząć przygotowania do jesiennego se
mestru . Przez trzy miesiące mieszkali w Ploc
ku, poznając polską kulturę i język . W kOI1cU 
sierpnia ochotnicy rozjechali siIY po calym 
kraju . Jednym z nich jest Carolina Frausto, 
która przyjechala do Polkowic , aby pracować 
jako nauczycicl języka angielskiego w Ze
spole Szkól. 

Rozmawiamy z Caroliną Frausto aby do
\\~edzie się trochę wiQCej o niej i o jej moty
wach przyjazdu do Polski . 

Gazeta Polkowicka - Dlaczego wstąpilaś 
do amerykańskiego Korpusu Pokoju? 

Cal'olina Frausto - Przez pięć ostatnich 
lit zajmowalam się markctingiem i zdecydo
walam, że chcę zmienić moją pracę i rozpoeząć 
nową w dziedzinie międz narodowych kontak
tów. Szczególnie interesowala mnie Europa 
Ccntralna. W 1989 roku przez kilkanaście mie
sięcy mieszkalam \ bylcj Czechoslowacji . Za
fascynowala mnie sytuacja polityczna i rok 
później zdecydowalam, że chcę wrócić do życia 
w obcym kraju. 

Począwszy od tego numeru co dwa ty
godnie będziecie państwo mogli przeczytać 
najciekawsze szczególy z pracy Polkowic
kicj Sh'8ży Miejskiej. W kolejnych nume
rach przybliżymy upl'8wnienia strażników, 
to znaczy będziecie pali two mogli ię do
wiedzieć co wolno a czego nie wolno funk
cjonariuszowi. 

Zaczniemy od tego co ciekawego dzialo 
się w dniach od l do 15 listopada b. m. W t m 

G. P. - Dlaczego wybralaś Polskę? 
C. F. - W rzeczywistości nic wybieralam 

Polski. Jedyne co wybralam, to region zaprer 
ponowany mi przez Korpus Pokoju. Poprosi
lam o Europę Centralną lub Afrykę. W listo
padzie 1993 r. otrzymalam ofcrtę z Waszyng
tonu . Spytano mnie. czy nie chcialabym poje
chać do Polski jako nauczyciel języka 
aJlgielskiego. 

G .• ). - Co myślisz o swojej decyzji bIYdąc 
w Polsce? 

C. F. - Nigdy nie będę talować, te przy
jechalam do Polski. Moje pierwsze trzy mie
siące byly ekscytujące i trochę straszne. Byli
śmy bardzo zajIYci , uczIYszczałiśmy na zajęcia 
od poniedzialku do piątku od 8.00 do 17.00. 
Pól mojego dnia spędzalam na uczeniu się 

polskiego. Uczyliśmy się języka przez 4 godzi
ny dziennie, a w trzecim miesiącu przez 6 
godzin. To sprawilo. żc moja podróż z Plocka 
do Polkowic byla calkowicie "bezbolesna". Je
żeli chodzi O Polkowice, to jestem bardzo 
szczęśliwa, że jestem tutaj. Jestem wdziIYczn8 
tak wielu ludziom, którzy są dła mnie bardzo 
mili . 

G. P. - Jakic są Twoje wrażenia z pracy w 
Polkowicach? 

C. F. - Je tcm zadowolona z mojej aktu
alnej s)1uacji. Moi uczniowie są pojętni i chęt
ni do nauki . Zespól Szkól jest bardzo dobrzc 
prowadzoną instytucją, taką jaką często spoty
ka się w Stanach Zjednoczonych. Pcrsonel 
szkoly i inni nauczyciele często wykraczają 

poza swoje obowiązki aby mi pomóc, zwla
szcza w moim pierwszym cmestrze w szkole i 
ja bardzo to doceniam. 

G. P. - Co powiesz o rótnicach między 
Polkowicami a Twoim miastem? 

C. F. - Wvchowalam się Kalifornii i jak 
pewnie wiecic 'z wiadomości lub filmów, to 
nie jest taki zwyczajny stan. Urodzi lam się w 

krwi kierowcy zJlajdowalo się 2,4 I promila 
alkoholu . 

Natomiast 6 dnia b. m. przy ulicy 3-Maja 
o godzjnie 18" kierowca potrącił przechodnia 
na przejściu dla pieszych. Dzięki szybkiej in
tcrwencji traży Micjskiej udalo siIY ustalić 
miejsce parkowania sprawcy. Sprawcę prze
kazano policji . 

W t m samym dniu i o tcj samej godzinie, 
ale przy ulicy Sztygarskiej, pojawil się moto-

czasie Straż Miejska wylegi
tymowala 81 osób, pouczyla 
42 oraz przeprowadziła 14 in- Strażnicy 

, tcn .... encji. 3 osoby odwiozła 

do izby wytrzeźwień. Wy pi ala 2 mandaty za 
wykroczenia, o lączncj sumie 150 tys. zł. Sper 
rządziła ogółem 49 notatek dotyczących mię
dzy innymi: ulic, psów, trawników czy leż 
śmieci. 

Jeżcli chodzi o najciekawsze interwencje 
to obfitowaly w nic dni 5,6 b. m. Oto trzy z 
nich: 

W dniu 5 listopada okolo godziny 21 }l 
strażnicy zatrzymali samochód osobowy marki 
Polonez, który nie bacząc na przepisy drogowe 
poruszal się raz prawym to znów lewym pa
sem ruchu zajmując calą szerokość jezdni. Po 
przekazaniu sprawy policji okazalo się, te we 

c ki widmo, kt6ry choć slyszalny, byl niewi
dzialny ponieważ poruszal się bez wymagane
go oświetlcnia . Zatrzymany mot.oeyklista miał 
w swym organizmie 2,47 promila alkoholu . Po 
zabczpieczeniu pojazdu, sprawcę przckazano 
policji . 

Dzisicjszą rubrykę o Straży Miejskiej za
kończymy odpowiadając na pytanie: 

Co to jest Slraż Miejska? 
Już od trzech lat na ulicach Polkowic moż

na spotkać tę nową dynamicznie rozwijającą 
się w Polsce fonnację porządkową, nawiązu
jącą do tradycji okresu międzywojennego. 

Los Angc\cs i mieszkałam prawie 30 łat w 
rejonie 7~1tok i San Francisco, dlatego Połker 
wicc są dla mnie calkiem odmienne. Jednakże 
wszyscy mamy obawy i nadzieje, musimy pra
COWIIĆ aby tyć i to wszystkich nas czyni podob
nymi . Największą różnicą pomiędzy USA a · 
Polską jcst to, te mój kraj jest tworzony przez 
emigrantów z calego świata. Z tcgo powodu 
nic l\1amy jednej rcligii, ani nie świętujemy 
jednego rodzaju świąt np. Botego Narodze
nia. Każda rodzina l\1a swoje wlasne tradycje 
przejęte prze pokolenia. W moim przypadku 
są to tradycje węgierskie, które przybyly z 
moją rodziną, kiedy wyemigrowała ona do 
Ameryki . 

G. P. - Jak spędzasz swój wołny czas? 
C. F. - Uczę się polskicgo i gry na piani

nie, dum czasu spędzam tet na czytaniu i pisa
niu do domów. Ostatnio zajmuję się polskim 
modclem Narodów Zjednoczonych. który jest 
mlodzicżową symulacją tej organizacji. To ini
cjatywa Korpusu Pokoju. k1óra ma zachęcić 
uczniów uczących się języka angielskiego do 
dyskutowllnia o wstnych problemach wspól
czcsncgo świata . Mlodzi ludzie umownie re
prezcntują róme kraje nalet.ące do ONZ. Ze
sp61 Szkól będzic reprezentowal Chile. W ter
minie 16-20 listopada we Wrocławiu spotka 
się ponud 250 uczniów z 5 krajów. Jadę tam z 
czterema moimi maturzystami: Tomaszcm 
Gąbką, Piotrem Sklarczukicm. Piotrem Kra
żcwskim i Przemyslawem Pielechem. Na per 
siedzeniu mlodzieżowego ONZ będziemy dys
kutować nad kontrolą zbrojeń, kontrolą popu
lacji i niszczeniem lasów tropikalnych. W pIa
nach mamy spotkanie z ambasadorem USA w 
Polsce Nicholasem Rey'em oraz prezydentem 
Wroclawia Bogdanem Zdrojcwskim. 

G. 1'. - Dziękuję za rozmowę 

Rozmawial Tomasz Gąbka 

Jcst to formacja mundurowa o cechach 
paramilitarnych, dzialająca, jak sama nazwa 
wskazuje, w aglomeracjach miejskich. Dotych
czas slużbę tę pelni 3500 stratników w 270 
miastach. 

Straże Miejskie mogą być tworzone przez 
burmistrzów i prezydentów miast w porozu
mieniu z Ministrem Spraw Wewnętrznych. 
który musi zatwierdzić status jednostki. 

Stmżnicy są pracownikami samorządowy
mi. podlegającymi sluż
bowo Komendantowi ak. cJ-i Straży Miejskiej lub Ker 
mendantowi Oddzialu, 
jeteli takowy istnieje. 

Jak już wspomnieliśmy Straż Miejska jest 
formacją mundurową co znaczy, żc strażnicy 
nic mogą pelnić swych obowiązków \II odziety 
cywilnej lub wszelkich kombinacjach odzieży 
cywilnej i umundurowania oraz oznacza to, że 
Straż Miejska nic może tworzyć porządkowych 
nic umundurowanych. 

W nustępnym numerze będziecie Państwo 
mogli pl7..cel)'tać: 
Jak traż Micjska wspólpracuje z policją i co 
może a czego nic może strażnik. 

(oro) 
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Raport 
Według oceny Komendy Rejonowej Policji )II Lubinie, najwięcej kracbe=y kabli telefo
nicznych dokonywanych jest na terenie gmin Po/kowice iŚcinawa. 

II I I~ I) Ź I{łJSI 
Ponad 8 ton gotowych wyrobów micdzio- niu, tc zlom jcst silą rlJ:czy tal1szy, nada l zysk te dotyczą tylko materialów, nie wiadomo na-

wych Huty Miedzi Lcgnica odzyskali nie- przekracza 50%. Na terenic naszego woje- (omiast ile ubywa fionom 2 tytulu nieświad-
dawno funkcjonariusze wydzialu d/s prze- wództwa istnieje kilkadziesiąt skupów metali czcnia uslug abonenlom . Tylko niel.1óre linie 
stępstw gospodarczych Komendy Wojewódz- nietelaznych, w których zlodziejc nicrzadko posiadają czujniki, które w momencie prze-
kicj Policji w Legnicy, podczas kontroli jcd- uplynniają swoje łupy. Gdyby dzialające punk- rwania lączności alaonują centralę . Wowczas 
nego ze skupów metali nieżclaznych . ly skupowaly wyłącznie miedź i lo tylko po- tylko niezwloczna akcja ma szansę powodze-
Wlaściciel skupu oprócz zalegalizowancgo po- chodzącą z legalnego źród l a. szybko zakończy- nia. Oczywiście w przypadku, gdy przyczyną 
mieszczenia posiadal drugie, w którym prze- Iyby swoją dzialalność. Powód jest prosty - braku lączności jest kradziet przewodów. Taką 
chowywal towar pochodzący z kradzieży . Dzię- zlom miedziowy mou pochodzić m. in. z wy- wlaśnie akcję prlCprowadzila wespół z tclc-
ki tej akcji Icgnicka huta odzyskala 8.100 ki- miany: starych przewodów eleklrycznych, z komunikacją nowosolska policja, l apiąc na 
logramów zlomu w postaci m. in. wicwek, grzejników wodnych, lodówek, radioodbiomi- gorącym uczynku slrażnika miejskiego z Po-
szyn prądowych, ścinek katodowych oraz blach ków i uzwojeń silników. Zarówno ilość jak i Ikowie. 
o ląeznej wartości nic mnicjszej nit 480 mln wartość takiego zlomu nic przynioslyby sku- Wcdlug oecny Komendy Rejonowej Poli-
zI. Zyskala też Fabryka Przewodów Przewo- pom dUZych zysków. cji w Lubinic najwięccj kradzieży kabli tele-
dów Nawojowych "Elpena", 1.1óra zabez- fonicznych dokonywanyoh jest na terenie 
picczyla i przewiozla 1.l26 kg zlomu ema- gmin Polkowic i Ścinawa . Ze statystyk 
liowanego o wartości ok. 60 mln zl. sporządzonych przez sekcję d/s prle-

Podczas kontroli przez skup przewija- stępstw gospodarczych RKP w Lubinie 
li się liczni klienci. Spośród nich zatrzy- wynika, że od stycznia do końca paździer-
mano trzech pracowników "Elpeny" usil u- nika 1994 r. na terenie dzialania tcj1c 
jących sprzedać gotowe wyroby zakJadu. komendy odnotowano 61 przypadków 
Jeden z nich przyniósl aż 51 kg drutu ema- kradzie1:y kabli telefonicznych i przewo-
li owan ego. Wszyscy zostali objęci przygo- dow elektrycznych na sumę ok. 600 mln 
towaniem przygotowawozym. Z dalszych 21 . Niedawno w Polkowieach nicznani 
ustaleń wyniklo, 1c wlaścieiel skupu za sprawcy zerwali klapę zabezpieczającą 
miedź pochodzącą z kradzieZy placil poło- studzienkę z kablami. Czegoś takiego nic 
wę ceny, któ ra obecnie waha się w grani- molna bylo dokonać bez uZycia samocho-
cach 35 - 40 tys. zI za kilogram. du lub ciągnika, a fakt, że dzialo się to 

Była to jedna z większych kradzieży okolo godz. 10.- świadezyozuchwa lości 
jakie odkryto na terenie naszego woje- sprawców. 
wództwa, jednak nie największa. W okre- Naterenic naszego województwa dziala kilkadziesiąt skup6wmclali rucże- Prowadzone nad i pod ziemią linie tclcfo-
sic od pa:Wziemika 90 r. do lutego 91 r. laznych W ilu znich skupuj. się kradzioną miedź? FOl. A. l.ukasZCWlCZ niczne nie są wystarczająco zabezpieczone i 
podzieje dzialając w sposób zorganizowany W celu zapobieżeniu kradzictom miedzi stanowią latwy lup dla 710dziei. Wielokrotnie 
wywieźli z terenu Huty Miedzi Głogów conaj- wojewoda legnicki wydal w sierpniu 93 r. pr.lywolywano tu cyfry dokumentujące straty 
mniej 377 ton katod miedzianych o wartości rozporządzenie, nakladające na osoby skupu- ponoszone pr7J:Z Telckomunikację i inne za-
7,5 mld zl. ByŁa to największa kradzict miedzi jąee metale obowiązek prowadzenia ewidcn- klady z t}1ulu kradzieży przewodów. Niewy-
nic tylko w woj. legnickim ale i w ealej Pol- cji osób sprzedających . Rozporządzcnie zosta- mierne natomiast są straty osób i firm nie 
see. lo uchylone jut po 3 miesiącach . Zabiegali o mogąc}'ch skorzystać z połączenia. Nie wiado-

Koniunktura wyjątkowo sprzyja handla- to "zJomiarzc" , którzy swoich interesów do- mo tel. ile tragcdii mialo miejsce dlatego, te 
rzom miedzią. Na gieldzie londyńskiej za tonę chodzili u rzecznika praw obywatclskich . ktoś potr7J:bujący pomocy, ktoś czyje zdrowie 
tego metalu placi się ok. 2.700 S czyli ok. 64 Tymczascm co roku Tclckomunikacja Pol- i 1:ycic b}lo zagrotone, nie mógł skontaktować 
mln. 21 . za tonę. Poró\\-l1anie z eeną sk.-upu ska S. A. ponosi miliardowe straty w w)l1iku się z pogotowiem, policją czy strażą poumą. 
\\')'j8Śnia dlaczego jest to taki intratny procc- kradzielY micd7janych przewodów telefonicz-
der. Za tonę zlomu miedziowego prowadzący n)"eh. Tylko od slycmia do kOl1C8 paldziernika 
skup placi zaledwie ok. 38 mln zI czyli prawie Rejon Telekomunikacji Polskiej S. A. w Lubi-
dwa razy mnicj niż za taką samą ilość miedzi nic stracil z tego tytulu 410 mln. zJ . Podobne 
sprzedawaną na giełdzie. Nawet przy zalote- koszty ponosi rownict "Cuprum 2000" . Straty 

STRAŻNIK 
Zl.ODZIEJEM 

W nocy z 3 na 4 listopada wokoli
cach Nowej Soli został zatrzymany funk
cjonariusz polkowickiej straży miejskiej, 
który usiłował przywłaszczyć sobie tele
foniczne przewody krzemowo-brązowe o 
lącznej długości 3~ km. Sprawca posłu
giwał się narzędziem specjalnie w tym 
celu skon truowanym, p rzy użyciu które
go wcale nie musiał wchodzić na słupy 
aby obciąć kabel. Do długiego drążka 
przymocował sekator ogrodniczy z przy-

czepioną do niego w Laki sposób linką, 
aby z łatwością mógł przecinać wy oko 
znajdujące siC przewody . Delikwenta po
licja przyłapała na gorącym uczynku, gdy 
zwijał przewody do samochodu 

Kradzież przerwała na pewien czas 
łączność telefoniczną Bytomia Odrzań
skiego ze światem i spowodowala straty 
w wysokości nie mniej zej niż 48 mln zł 
na szkodę Telekomunikacji Polskiej S.A. 
w Nowej Soli. 

Polkowicki stróż porządku zostal 
tymcza owo zatrzymany. Prokuratura 
Rejonowa z Nowej Soli zawiadomiła Ko
mendę Straży Miejskiej w Polkowicach, 
że z dniem 4 listopada bieżącego roku 

7 

Barbara Pietrowicz 

Barbara Pietrowicz jest dziennikarką 
Radia "L" 

wszczeto śledztwo przeciwko pracowni
kowi sLraży, Stanisławowi Cz. o prze
stępstwie z art. 220 i 199 par. 1 w związ
ku z art. 10 par. 2 kodeksu karnego. Oczy
wistą konsekwencją tego zajścia było 

zwolnienie dyscyplinarne z pracy Stani
sława Cz. 

Jak nas poinfonnowal komendant 
straży Le 'zek loński, zatrzymany funk
cjonariusz był jednym z najdlużej pracu
jących w Straży, którego dotychczasowy 
przebieg służby był bez zarzutu i kt6ry 
nigdy nie sprawiał trudności. Aż tr udno 
uwierzyć, że to wJaśnie on dopuścił się 

Lak haniebnego czynu. Pozostaje pytanie: 
Co go do tego skłoniło? 

(oro) 
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NOWY PLAN Z Markiem Wilandem, generalnym projekt.'mtem nowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy, rozmawia Dariusz Sekula. 

Proszę pO\\'iedziet, do czego s luży plan 
zagospodarowania przcstrzennego? 

Miejscowy plan zagospodarowania prze
strzennego, o którym mówimy, jest instrumen
t.em ksztaltowania ładu przestrzennego. Dzię
ki temu dokumentowi władze gminy - bo one 
odpowiadają za ład przestrzcnny - nie dopu
szczają do wznoszenia np. na obszarzc osicdla 
mieszkaniowego uciątliwej fabryki . Elimina
cja takich konfliktów przcstrzennych nic jcst 
oczywiście jedynym celem planu miejscowe
go. Sluży on optymalizacji wykorzystania te
renu . Dzięki wlaściwym rozwiązaniom przc
strzennym moma zminimalizować naklady na 
infrastrukturę techniczną. Plan określa także 
zasady ochrony walorów środowiska natural
nego, interesy obecnych użytkowników tercnu 
oraz wskazuje się potencjalnym inwcstorom 
miejsca do realizacji ich zamierzeil . 

Jak dlugo IlWllly Pl'ace nad nowym pla
nem? 

Pracc nad planami zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Polkowiec roz
poczęliśmy w 1991 roklI, a więc trwaly onc 
prawie 4 lata. W tym czasic wykonaliśmy, 
oprócz szeregu prac studialnych, pięć opraco
wail planistycznych. Dwa z nich to fragmcnta
ryczne zmiany w obowiązujących uprzednio 
planach miejscO'l.\ ch miasta i gminy Polko
wice, które umożliwiły realizację lIajpilnirj
szych zamierzeń inwestycyjnych. Następnie 

sporządziliśmy wariantowy projekt zalożcń pla
nu obejmujący obszar miasta i gminy Polko
wice. Pozwolilon Radzie Micjskicj na doko
nanie strategicznych wyborów kierunków i 
sposobów inwestowania na obszarze miasta i 
gminy w wiclolctniej pcrspektywie. Na pod
stawie tych rozstrzygnięć rozpoczęliśmy przy
jęty w ubiegłym roku przez Radę Miasta plan 
miasta oraz na ostatniej scsji Rad plan gmi
ny. 

Warto jeszcze wspomnieć, że przy pra
cach planistycznych tzw. "czyste" prace stu
dialne i projektowane zajmują zwykle nie wię
cej niż jedną trzecią czasu. Natomia t więk
szoŚć czasu przeznaczona jcst na skompliko
wane i pracochlonne dzialania formalno 
prawne zespoi u projek10wego i wspólpracują
cego z nim Urzędu Gminy, slUŻącego uzupel
nieniu planu. Przykladowo uzyskanic jednego 
tylko uzgodnienia umożliwiającego wylącze-

Spotkania ekologów 
Wszystkie organizacje ekologiczne dzialające 

- na terenie województwa legnickiego spotkaly 
się 18.1I .1994r \ Polkowicach by ustalić for
my współdzialania . W spotkaniu , zorganizo
wanym przez Ośrodek Edukacji Ekologicznej 
"ENERGIA" uczcstniczyl d 'rektor W dzialu 
Ochrony Środowiska z Urzędu Wojewódzkic
go z Legnicy pan Tadeusz Salacki. Obiecal 
czlonkom organizacji pomoc merytoryczną i 
prawną swojego urzędu . Efektem jest zapla
nowana na 27.11.1994r. wycieczka do miejsc
stanowisk przyrodniczych unikalnych , znajdu
jących się VI sąsiedztwie Polkowic. Przygolo
wana z tej okazji degustaeja zdrowej żywności 
byla smacznym uroznlaicenicm spotkania. 

(mach) 

nie zachowanego użytkowan i u ki lku niewicl
kich fragmentów lasów, o lączncj powicrzchni 
okolo 7 ha, zajęł o okolo roku.Natomiast do 
wszystkich tych opracowań planistycznych mu
sie l iśmy uzyskać prawic 100 różnych uzgo
dnień. 

Clym 1'61nl s ię 1l 0wy plll o od pOpl"lC
dniego i jakie cele Il'all.'giczne brano pod 
uwagę prly jego kon ·It·uowaniu? 

Pomiędzy poprlCdnimi planami micjsco
wymi miasta i gminy a tymi, które obecnie 
wykonaliśmy zachodzi oczywiście wiele róż
nic. Powiem zatcm o najwatniejszych. Po 
pierwsze obydwa wykonanc prlCz nas plany -
bo powinniśmy rozpatrywać je lącznie mają 
umożliwić przckszta lcenic struktury gospodar
czej Polkowic. Obecnie spol cezność Polkowic 
żyje, a patrząc na budżet gminy żyje nienajgo
rzej , z miedzi. Wiadomo, żc to źródlo dobro
b tu wcześniej czy później zacznie wysychać. 
Chodzi o to, by za pomocą miedziowych pie
niędzy stworzyć nowe źródla dobrobytu. PrLe
widzieliśmy zatem w planie miasta duży kom
plcks tcrenów pod nowe funkcjc produkcyjne 
dla strategicznych inwestycji oraz VI planie 
gminy w poszczególnych micjscowościach 
wicjskich nowc tereny pod mnicjsze przedsię
wzięcia gospodarczc. 

Po drugic zmicniliśmy sposób konstmo
wania zmian planu, dostosowując go do po
trlCb gospodarki rynkowej . Jest 10 zatcm zapis 
znacznie bardziej prceyzyjny, gdy chodzi o 
ochronę róznycn wartości obecnych w prze
strlCni, prLede wszystkim naturalnych i kultu
rowyell. Jcdnoczcśnie zapis tcn jcst bardzo 
elastyczny w odniesieniu do obszarów, na 
których 111 0że rozgrywać się wolna gra rynko
wa . Dzięki tcmu umożliwia realizację szercgu 
nieznanych projektantom planu inicjatyw go
spodarczych. 

Po trzecic "''Ykonane przez nas plany 
wprowadzily szereg nowych rozwiązalI prLe
strzel1l1Ycll. Z ważnicjszych warto wymienić 
duży zcspól terenów mieszkalnych i uslugo
wych na zachód od dwupasmówki. Wymienio
ny uprzednio kompleks budynków przewidzia
nych w poludniowej części miasta, okolo 1000 
ha gruntów przewidzianych pod zalesienie, 7.8-

blokowanie możli wości budowy dużej kopalni 
piasku na wschód od Suchcj Górnej i ""TeS7.cie 
określenie \ ariantowych przebiegów przez 
gminę autostrad A3 relacji Szczc
cin- Lubawka. 

Dl i~kuh' za rozmowę 

Przedszkolny eksperyment 
Eksperymentalnc prLcdszkole cstctyezne po
wstalo w Domu Kultury "Impresja" w Polko
wicach. Dzialalność rozpoczęlo 6 październi
ka 1994 roku. Sum pomysl trwal od roku w 
umyslaeh pracowników polkowickicgo D.K. 
Dopiero, a może - już - zrealizowany. 

Podstawowym warunkiem przyjęcia "kra
snoludka" do tcgo przeds-Lkola jest chęć rodzi
ców, by pokazać dzie ku świat prawdziwej 
sztuki i oswoić jc z językami obcymi oraz jego 
mott iwości linsnsowc. 

Zajęcia odbywają się przez cztcry dni w 
tygodniu od godz. 9- do 12-, z I--to minuto
wą przerwą na śniadanie . "Krasnale" (w wie
ku od 4 do 5 lat) podzielone na male grupy, 
uczą się t8m malować, poznają prawdziwy 
warsztat plastyka od strony technicznej, uczą 
się rozp07J18WaĆ instrumenty muzyczne, czuć 
muzykę, bawić się w jej rytm i t811 CzyĆ. P07Jla
ją tcż warsztat pracy aktora, a ponadto OS\ a
jają się luchowo z językami : angielskim, fran
cuskim i wloskim. 

Wyklado\ ey są fachowcami w każdej z 
wymienionych dzied7jn . Nie są wprawdzie 
przygotowani pedagogicznie, ale funkcja w ta
kim przedszkolu i obcowanie z dziećmi wyma
ga ogromnej cicrpliwości i znlUSza do rzctcl
ncj pracy. Przedszkolc jest instytucją prywat
ną, w związku z czym kwota 750 tysięcy zło
t ch, jaką musi uiścić rodzic jest podzielona 
na pensje dla wykładowców, śniadania dla 
maluchów i odpowiednie wyposażenic placów
ki . 

Celem EPE w PolkowicIIch jest rozbu
dzcnie wrattiwośei estetycznej w dzicciach. 
Stworzenie im dużego w boru formy porozu
micwania się i prlCkazywania swoich myśli 
światu otaczająecmu . Prl.)rzwyczajcnie ich i 
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ośmielenic w stosunku do rzeczy tak podnio
slcj, jaką jest niewątpliwie sztuka. 

Trudne będzie sprawdzenie efektów pra
cy. Rodzice, \\yklado\ cy i Agata Baran, dy
rektorka ,,Impresji" spróbują spra\\'dzić to w 
grudniu tcgo roku. ,Krasnoludki" występując 
zadcmonstrują w praktyce poezynione postę

py. POZ)1ywny wynik tego sprawdzianu zade
cyduje o dalszym istnieniu przedszkola. Pro
blem powstaje i tkwi w dalszym rozwoju "T8Ż
liwości dziecka . Tradycyjna szkola podstawo
wa nie ma warunków, by zająć się każdym z 
osobna. Puni Agata myśli więc o stworzeniu \V 

Polko\\'ieach cksperymentalnej prywatnej 
szkoly podstawowej. 

Potrzebę istnienia takiego przedszkola \ 
Polkowicach można occnić, jeśli jest uklad 
odnie ienia. Dla mnie takim ukladem jcst tra
dyc)~lle Przedszkolc nr 5 w Polkowicach. Dy
rektor Urszula Piotrowicz poinfomlo\\'sla 
mnic, że dzieci w takim przedszkolu znajdują 
opiekę przcz sześć dni tygodnia od godziny 7-
do 16- . Grup są liczne i trudno jcst zająć się i 
zauważyć 1110lego artystę . Mimo to dzieci mają 
do czynicnie z farbami, kredkami, muzyką. 
Lcżakują, jedzą obiady i podwieczorki, chodzą 
na spacer. . uczą się językó\ . Celem tego 
przedszkola Jcst zapewnienie opicki dzieCiom, 
któryeh rodLice zajęci są pracą zawodową i 
zarabianicm pieniędzy na utrzymanic. Kwota 
jaką muszą wplacać jcst równowartością mie
sięcznych po ilkó\ dla dzieci a \\ynosi 340 
tysięcy złotych . 

A czego chcialoby nasze dziecko? Czy 
chcąc dla niego jak najlepiej, nie robimy mu 
krzywdy? Czy przypadkiem, w tym wlaśnie 
wieku, nic chcialoby po prostu dobrze się ba
wić? 

Magda lena Chabas ińska 

" 
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PropolIIIjemy IIOlly cykl, który lIosi 110 razie lIazwę "Po godzinach". Chcemy w /li/ll sylwetki osób znanych w Po/kowicac" prezelltować w sposób 
odbiegający od sztampy i zadęcia. Si/ą rzeczy zaczy/lall/y od burmistrza Po/kolllic E",iliana SIG/lcz)'szy/la, a/c o 1)'/11, klo lIaslęplly spotka się "po 
godzinac"" z reporterem GP możecie decydować Wy, czyli Czy/e/nicy gazety. Czekamy I/a Wasze propozycje zarówllc persona/Ile, jak j 

propozycje pytG/l. 

PO GOllZJNACll 

Wybieram szatynki 
Czy posada Bunnjstrza Polkowie jest 

czymś o ezym Pan marLyl? 
- Nie. Burmistraffi zdecydowalem się być 

dlatego te chcialbym aby te miasto tylo, bawi
ło się i :reby było miastem które ma przyszłość 
a nic tyłko teraźniejszość . O tym tala.e zdecy
dowało przywiązanie do niego i ambicja poli
tyczna. 

- Moją wymarzona posadą jest posada sze
fa przedsiębiorstwa , które buduje od podstaw 
i k1óre jest coraz większe. 

Jaki był najbardziej interesujący dlień 
w Paiuldm życiu? 

- W moim tyciu t)'eh dni, które byly dla 
mnie bardzo eickawe było mnóstwo i dlatego 
jestem trochę zaskoczony tym pytaniem. Trud
no mi powiedzieć, k1óry z nieh był najbardziej 
jnteresujący. 

Pamięta Pan swoj" pierwszą milość? 
- W trzeciej i czwartej klasie szkoly pod

stawowej, moma powiedzicć :re to byly moje 
najwcześniejsze uczucia, kochalem sil( \V 

dziewczynie która uezyla się najlcpiej w kla
sie. Nic wiem, przyznam się szczerzc, czy byla 
ladna czy nie, z perspektywy czasu moma róż
nic oceniać, ale to 7~ najlcpiej się uCl.yla , 
najladniej pisala bylo dlll mnic bardzo wa~.Jle . 

Jakie kobiety teraz się najbal'<Jziej ('anu 
podobają? 

- Ładne, eiekawc, mądre i inteligentne. 
Bardziej mi 1~le~ na intcteleklualnym związ
ku z kobictą ni./: na jej dlugieh nogach i śliez
ncj twarzy. Chociat oczywiście ladna kobieta 
na normalnego m,.żczyznę, z dcfinicji w jakiś 
sposób dziala. Mimo, te raczej jakoś dużo 
mówi sie O blondynkach, ja gustuję w szatyn-

Emilian Stańczyszyn jest żywo zainteresowany losem Indl:m z Ameryki Potudneowcj 

W takim razie który z tych dni najbar
dziej Pan zapamjęta! 

- Z uwagi na moje szczególne zaintereso
wania bardzo szczęśliwym dniem dla mnic był 
~ieczór 19 czerwca w kinie "Skarbnik". Gdzie 
grono zaproszonych gości stanowiło pra\\ ie 
caly skład obecncj Rady Miejskiej. Tam \\ła
śnie przctyłem dui.o przyjemnych chwil, t)'m 
bardziej, i.e nie spodzicwalem się takiego po
parcia Polkowiczan. Dlatego wlaśnie ten dzień 
utkwił mi ostatnio najbardziej w pamięci. Na 
pewno wiclc ciekawych dni bylo weześnicj do 
których musialbym sięgać pamięcią, \\liążą się 
one raczej z moim tyeicm na scenie zawodo
wej poniewat przez ostatnie 4-5 lat w (o je
stcm najbardziej zaangai.owany. 

kach . JeżeLi mówimy już o gustach, i.ona moja 
jest OCZ)'\.\ iście szatynL..ą· 

Pat'lski wymarzony 'amochóll? 
- Opel "Vectra". OczywiŚCie myślę o ja

kimś dwu-trzjlatku ściągniętym z zachodu, bo 
jeszcze na razie na lepsze mnie nic stać. A 
więc marzenia uzalcżniam od moich możliwo
ści finansowych. 

Czego najhanJzil'j teraz Panu brakuje'? 
- Czasu na wypoczynek, spokojne posie

dzenie w domu oraz na moje hobby czyli lo
wienie ryb, które bardzo lubię. Nicstety nic 
łowilem jut od 15 lat. Grzybów nic zbieralem 
co najmniej 4, 5 lal. Zajęcia te najc7..ęściej 
uprawialem w szkolc śrcdniej, podstawowej . 
Studia i kariera zawodowa sprawily, że brak 
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czasu na te drobne rozl)'\ ... ki, i.e nie wspomnę 
już o sporcic. 

W takim rade jaki sport Pan lubi n3j
b3l'1Izie j? 

- Jeśli chodzi o oglądanie, to pilę nową, 
lekkoatlctyk~. Nil pewno Igrzyska Olimpijskie, 
ale z udzialem Polaków. Bez Polaków tet oglą
dam, ale to Jut nic te emocje co w latach 70-
tych . 

Lubię siatkó\ kę, bo sam trenowalem i 
kolarstwo, k1óre uprawialcm w "Górniku" Po
Ikowiee pod koniec lat 70-tych. W szkole śre
dniej człowick bawil się oczywiście we wscho
dnie sztuki walki, ale na studiaoh wszystko 
się skolIczylo. Praca, nauka, życic zawodowe 
skasowalo te moje zainteresowania nad czym 
ubolewam, ale mam nadl.ieję kiedyś do tego 
wrócić . 

Jaki gatunek książki Pana intel'esuje i 
jaką 1'lIn o t.atnio pl"Zcczytal? 

- IIistoryczne oraz psychologiczne. Z histo
rycznych o podboju Ameryki przez Corteza, 
Pizarra i im podobnych. Z innych glównie Mul
[orda, który doskonale kształtuje optymizm 
oraz poezucie wartości. 

W kt6n'j z kuehlu najbardziej Pan gu-
tuje i jakie potrllwy lubi? 
- Nic jestem wegetarianinem. Raczej gu

stuję w kuchni chińskiej lub węgier
kiej.Powiedzialbym tak, im bardziej ostre tym 

lepsze. Najbardziej mi tego typu kuchnia od
po\\iada. Jeśli chodzi o sklad, ja wiem :re nic 
jest to dietetyczne, ubolewam nad tym, ale 
trudno, najwyuj kilka lat krócej potyję. 

lubione zajfcie domowe? 
- Muszę sie nicstety przyznać, że nic je

stem urodzonym domatorem. A w ogóle je
stem spod maku BLiZnjąt, a to ponoć taki tro
chę zwariowany, za bardzo łatający znak. W 
związku z moją pracą mam bardzo malo czasu 
na zajęcia domowe. Dlatego tet mogę tylko 
powiedzieć na co mnie stać w domu . Staram 
się codzicnnie kąpać moje dzieci i przychodzić 
do domu jCSZI'7..c przed ich zaśnięciem. Często 
mam \\oo)'rzuty sumienia, :re za mai o angatuję 
się w tyeic domowe. Jest to wynik przemęeze
nia pracą, którą bardzo lubię robić i zawsze 
czuje nicdo~yt. 

- Moim marzeniem jest to, aby wyjechać z 
rodziną w góry na jakąś ~)'cicczkę, ale nijak 
111 i l;ię to nic udaje. 

I może jUl ostatnie pytanie. Jaką naj
"mieszniej tą hi lorię pamięta Pan ze swo
jego l)cia? 

- Jeszcze na początku szkol y średniej w 
picrwszej czy drugiej klasie, nauczyciel rosyj
skiego kazal nam nauczyć się na pamięć wier
sza, przy którym byly nuty. Ja nauezyłcm się 
go śpiewać, cala klasa się śmiala, a ja potcm 
jcszeze wstydzi lem się przez kilka lat i.e śpie
walem ten wierszyk.. Co prawda dostalem za 
to najlepszą ocenę, ale co wstydu się najadlem 
to jut inna sprawa. 

DLi~kujf za I'ozmowę. 
Rozmawial Adam Orczykowski 
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Protokół z posiedzeń Społecz
nej Komisji Mieszkaniowej 
mających na celu sporządze

nie projektu listy kandyda
tów do przydziału mieszkań 

20/1994 

List:t osób l apl'oponowanych do przydzialu 

czynszowych w 1994 r. 

W dniu 16-08-1994 r. Postanowieniem 
Nr 64194 Burmistrz Gminy powolal n/w 
sklad Spolecznej Komisji Mieszkaniowej: 

l . Janina Pająk 
2. Czeslaw Bączkowski - przewodniczący 

3. Edward Biegun 
4. Mariusz Gnych 
5. Waclaw Kluska 
6. Andrzej Tatuśko 
7. Marek Traczyk 

W celu zbadania potrzeb micszkanio
wych występujących na terenie naszej gminy 
oraz w związku z faktem pozyskania 38 
mics-L.kań czynszowych w roku 94, Burmistrz 
Gminy wraz z Prezesem Spólki 'Polkowickie 
Budownictwo Mieszkaniowc" oraz Spolecz
ną Komisją Mieszkaniową zdecydowali o 
rozprowadzeniu wśród oczekujących na przy
dzial mieszkail, stosownych ankiet oraz 
wniosków o przydzial mieszkania czynszowe
go. Wymienione ankiety i wnioski skierowa
ne bylv przede wszystkim do osób wcześniej 
umicsŻczonych na listach oczekujących w 
SM "Cuprum", Urzędzie Gminy oraz Spólce. 

Lącznie na liście oczekujących jest 
1298 osób. Wnioski o mieszkania czynszowe, 
dla osób zainteresowanych, byly dostępnc tak
~ w siedzibie Spólki PBM. 

Osoby, które otrzymaly ankicty i byly 
w dalszym ciągu zainteresowane mieszka
niem oraz osoby, którc osobiście pobraly wnio
ski, zobligowane zostaly do ich zwrotu w 
terminie do dnia 15-10-1994 r. 

Wszystkich wniosk6w o przydzial mie
szkania czynszowcgo, do dnia 15-10-1994 do 
Urzędu Gminy, wplynęlo 742. 
Komisja od 15-10-1994 r. przyjęla 
następujący algorytm postępowania . 

I) Każdy wniosek, który wplynąl do Urzę
du Gminy, otrzyn1al kolejny numer. Z po
wodu du~j ilości chętnych Komisja posta
nowila stworzyć listę oczekujących w kompu
terze. Zgodnie z regulaminem kwalifikacji 
n!ljemc6w w ramach Polko wic kiego Progra
mu Micszkaniowego Komisja postanowila 
wprowadzić do komputera następujące dane 
w sposób zakodowany: 

A nr ankiety lub wniosku (identyfikator) 
8 czy spełn ia warunek pobytu stalego lub 

czasowego (tln) 
C czyje mieszkanie: nr l-wnioskująccgo 

nr 2-rodziców lub rodzeństwa 
nr 3-innych 

D liczba os6b mieszkających 
E wlasność: nr l-gminy 

nr 2-spóldzielni 
nr 3-zakladu 
nr 4-własne 

F powierzchnia mieszkałna (tyłko część 
calkowita) 

G powicrzchnia użytkowa (tylko część 
całkowita) 

H ubiega się o mieszkanie: 1- komunalne 
2- spółdziclcze 

3- czynszowe 
4- wlasnościowe 

I czy spelnia wymogi finansowe (t/n) 
J wnioskuje na mieszkanie czynszowe o 

powierzchni (wpisać tylko część 
całkowitą) 

K czy deklaruje gotowość wpłaty 10 % do 
01.11 .94 (t/n) 

L zwalnia mieszkanie komunalne (t/n) 
M czy przegęszczenie (tln) 
N powierzchnia na osobę (np.: dla 4.24 m' 

wpisać 424) 
O czy ma oświadczenie lekarskie (t/n) 
p czy jest z listy (tln) 
R liczba osób w rodzinie wnioskodawcy 
S hotel /zastępcze/oświata 

T dochód brutto na rodzinę 

Taki sposób wprowadzania danych wykluczyl 
opcrowanie nazwiskami i spowodowal, że 
czlonkowie Komisji nie mogli znać osób w 
przyszłości wylonionych do przydzialu mie
szkania. 

2) Zgodnie z rcgulaminem o przydział mie
szkania czynszowego mogą ubiegać się tyl
ko mieszkańcy Polkowic, których dochody 
miesięczne umożliwiają oplatę czynszu. Na 
wniosek Burmistrza Emiliana Stańczyszyna 
Komisja ustalila, ~ do przydzialu mieszkań 
czynszowych w roku 1994 brane będą pod 
uwagę tylko rodziny 2 i 3 osobowe o 
miesięcznym dochodzie brutto nie przekra-

. czającym 8 mln, a w przypadku rodzin licz
niejszych do 2,5 mln na osobę. (Zgodnic z 
treścią listu, l-.1óry zakladał maksymalny próg 
dochod6w rodziny przy mieszkaniach czynszo
wych dysponowanych w 1994 r.). 

3) Na zadane polccenie, wydruku przez 
komputcr listy osób spelniających jeden z 
warunków prcferenc jnych okrcślonych w 
regulaminie z uwzględnieniem powyższym 
wymagań finansowych, otrzymano: 

- listę 97 rodzin spelniających warunck 
przegęszczcnia (zalącznik a) 

listę 36 rodzin spclniających warunek 
zwolnienia micszkania z zasobów gminy 
(załącznik b) 

- listę 14 rodzin spelniających warunck 
posiadania orzcczenia komisji lekarskiej 
o przydziale dodatkowej powierzchni 
mieszkalnej (zalącznik c) 

4) W następnym kroku Komisja "zapytala" 
komputcr o listę osób spelniających kilka 
warunków prefcrencyjnych jednocześnie . 
Otrzymano następujące wydruki: 

- listę l rodziny spełniających wszystkie 
wanmki preferenc jne (zalącznik d ) 

listę 1 S rodzin spelniających warunki 
Z\ olnienia mieszkania i przegęszezenia 
(zalącznik e ) 

listę 3 rodzin spelniających warunki zwol
nienia mieszkania i oświadczenia Ickar
skiego (zalącznik f) 

listę 6 rodzin spelniających \ arunki 
przegęszczenia i oświadczcnia lekarskic
go (zalącznik g) 

Lącznie wg wszystkich zalącznik6w: d, e, f, 
g, uwzględniając powtarzanie się rodzin, do 
przydzialu micszkań zakwalifikowaly się na
stępujące 22 osóby: 
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L.p Nr Nazwisko i imię Ilość Typ 
wniosk osób lokalu 

l 9 Adamiak Leszck 3 2 
2 10 Arigat Marzena S 3 
3 65 Bus Maria 3 2 
4 93 Czerwiński Ireneusz 5 3 
5 144 Florian Ewa 3 2 
6 170 Grużcwski Robert 4 :! 
7 266 Kozłowska Ewa 3 2 
8 281 Kida Marek 3 2 
9 321 Karwicka Anna 3 2 

10 337 Lcnczuk Jolanta 4 3 
11 385 Mcrta Bo~na 3 2 
12 394 Mikulak Artur 4 3 
13 398 Marynowski Krzysztof 2 2 
14 412 Namyślak Slawomir 3 2 
15 426 Niemasz Barbara 4 3 
16 434 Olszewski Zenon 4 2 
17 467 Postawa Waldemar 3 2 
18 491 Podkowski Jan S 3 
19 546 Sznerch Bogdan 3 2 
20 579 Stępicń Jerzy 3 :! 
21 623 Śmigiel Maciej 3 2 
22 661 Urbailski Robert 3 2 

Po weryfikacji wstępnej listy w dniu 
18.11 .1994 Komisja wyeliminowala dwóch 
dlużników oraz osobę, I..1óra nie spclnia 
kryteriów wskazanych poni~j . 
Przy przydziale poszczególnych lokali Ko
misja kierowala się zasadą: 

- mieszkAnia 3 pokojowe dla rodzin mini
mum 4 osobowych 

- mieszkania 2 pokojowe dla rodzin 3 oso
bowych 

- listy byly rozpatrywane wg kolcjności : 
zalącznik d (wszystkie \wrunki) 
zalącznik g (warunek przegt,:szezenia 
oświadczenia lek.) 
zalącznik e (warunek zwolnienia mieszko 
i przcg,.szczenia) 
zalącznik f (warunek zwolnicnia micszk. 
oświadczenia lek.) 

Ostateczna propo'l)'cja 
listy osób do pnydzialu : 

Lp. Nr 
wniosku 

Nazwisko i imię Uosć Typ 
osób lokalu 

lO 
2 65 
3 93 
4 170 
5 260 
6 281 
7 321 
8 337 
9 385 

lO 394 
II 412 
12 426 
13 434 
14 467 
15 491 
16 546 
17 579 
18 623 
19 661 

Arigat Marzena 
Bus Maria 
Czcrwiński Ireneusz 
Grużewski Robert 
Kozłowska Ewa 
Kida Marek 
Karwicka Anna 
Lenczuk Jolanta 
Merta Bo~na 
Mikulak Artur 
Namyślak Slawomir 
NieJ1lasz Barbara 
Olsze\ ski Zenon 
Posla\ a Waldemar 
Podkowski Jan 
Szncrch Bogdan 
IStępień Jcrzy 
Smigiel Maciej 
Urbański Robert 

5 
3 
5 
4 
3 
3 
3 
-1 
3 
4 
3 
4 
4 
3 
5 
3 
3 
3 
3 

3 
2 
3 
2 
2 
2 
2 
3 
2 
3 
2 
3 
2 
2 
3 
2 
2 
2 
2 

Na wniosek Burmistrza Emiliana Stailczyszy
na Komisja ustaliła, ~ powyższa lista winna 
być zatwicrdzona przcz Zarząd Gminy, a 
powstale mieszkania rozłosowane ~śr6d 
rodzin spelniających tylko jeden z warunków 
preferencyj nych . 
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L.p. 
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6 
7 
8 
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LO 
II 
12 
13 
14 
15 
\6 
17 
18 
19 
20 
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22 
23 
24 
25 
26 
27 
28 
29 
30 
31 
32 
33 
34 
35 
36 
37 
38 
39 
40 
41 
42 
43 
44 
45 
46 
47 
48 
49 
50 
51 
52 
53 
54 
55 
56 
57 
58 
59 
60 
61 
62 
63 
64 
65 
66 
67 
68 
69 
70 
71 

Wykaz osób zakwali1ikowanych 72 549 Swicrniak Jacek Komunikat Zarządu Gminy 
do losowania mieszkań czynszowych 73 552 adowski Jacek 

Nr Nazwisko I imię 
wniosku 

2 Augustyn Danusz 
5 Adamczyk Zygmunt 

20 Bochniarz Janusz 
24 Blicharz Kazimierz 
43 Bemas Zenon 
49 Banaś Zygmunt 
52 Banach Dariusz 
56 Bogdan Dorota 
57 Blatejewski Ryszard 
61 Bożcmska Malgorzata 
73 Ciunajtis Krzysztof 
76 Chudy Piotr 
85 Czapczyńska Renata 

103 Dżyzga Adam 
104 Dulal Tadeusz 
106 Diduszko Kazimierz 
120 Dzięglewicz Marek 
122 Domszy Grzegorz 
125 Drozdowska Elżbieta 

128 Dudzik Ryszard 
149 Fitas Danusz 
156 Feret Krzysztof 
166 Gruntkowski Józef 
167 Guszala Barbara 
169 Grabowska Elżbieta 
171 Gruszka Paweł 
174 Glapiński Robert 
181 Glówczyk Grzegorz 
\83 Grzejek Rosanna 
186 Gruszczyńska Ewa 
187 Grajek Agnieszka 
t88 Grzybezyk Dariusz 
189 GrzybcZ)'k Krzysztof 
194 Gromkiewicz Boguslaw 
216 Januszek Bogdan 
251 K1imkiewicz Stefan 
258 Komorowski Dariusz 
303 Kasler Dorota 
309 Komarnicki Henryk 
322 Klepacki Ryszard 
332 Lenarl Beata 
342 Lis Dariusz 
353 Labudziński Wojciech 
376 Matwiszyn Agnieszka 
388 Mitek Janusz 
395 Majkowski Krzysztof 
402 Motyka Ireneusz 
409 Nowak Jolanta 
410 Nowak Zbigniew 
421 Naumowiez Cezary 
422 Niewieściuk Robert 
427 Orman Marzena 
428 Oruba Jerzy 
432 Opalacz Ewa 
447 Pulawska Beata 
452 Pędlowska Malgorzata 
455 Pleszka Jan 
457 Pycha Gabriela 
459 Pierzynowski Piotr 
468 Pieniacki Krzysztof 
474 Pajdosz Alicja 
481 Plokarz Marek 
482 Pielrowski Dariusz 
502 Paszkiewicz Wladyslaw 
512 Perek Wioletta 
518 Rogala Anna 
528 Ryczkowska Danuta 
536 Rogulka Malgorzata 
537 R6tycka Anna 
539 Rybicka Wioletta 
544 Śle eki Zbi niew pc g 

74 570 Smarkiewicz Renata 
75 585 Szarawarski Piotr 
76 599 Sikorski Marek 
77 613 Skoczek Waldemar 
78 614 Sygnatowicz Robert 
79 616 Sadowski Krzysztof 
80 617 Smętek Henryk 
81 625 Szafirowicz Malgorzata 
82 627 Szkud la rek Andrzej 
83 631 Szczepańska Gratyna 
84 636 Szlegel Józef 
85 650 Trcla Ryszard 
86 653 Trojanowski GrlCgorz 
87 667 Wolska Anna 
88 668 Witkowska Renata 
89 674 Wiśniewska Beata 
90 678 Woźna Mariola 
91 679 Wilezyński Zbigniew 
92 683 Wolczak Renata 
93 691 Wawrzyniak Jadwiga 
94 696 Wojciek Grzegorz 
95 703 Wieczorek Artur 
96 713 Wawrzyniak Pawcl 
97 721 Zaraś Beata 
98 723 Ziomek Michal 
99 730 Ziemba Jolanta 

100 735 Ziólkowski Franciszek 
101 738 Żabillska Lidia 

Wszystkie wnioski zostaly sprawdzone w 
administracjach Spóldzielni Micszkaniowej, 
Przedsilfbiorstwa Gospodarki Miejskiej i Urzę
dzie Gminy. 

Zarząd Gminy z1cci! Spoleczncj Komisji 
Micszkaniowej opublikowanie wllzelkieh rc~ 
gul, list oraz decyzji Zarządu istotnych w przy
dziale 38 micszkań czynszowych na 1994 r. 
Informacje ukażą się w 'TV kablowej oraz w 
Gazecie Polkowickiej. Zarl.l\d Gminy obser
wując wielką skalę problemu mieszkaniowe
go, przeznaczyi w oficjalnym projekcie budże
tu na 1995 rok kwotę 80 mld. zl na potrzeby 
mieszkaniowe. Pozwoli to na równoleglc bu
dowanie Osiedla Centrum oraz przygotowanie 
budo""y Starego Miasta. Zarząd Gminy w 
pierwszym kwartale 1995 roku poinformuje 
wszystkich oczekujących, o regulaeh i możli
wości nabycia mieszkania w latach 1995-1998. 
Zarząd Gminy po konsultacji z Radą Miejską 
zdecyduje \ 1995 roku o liście rodzin zakwa
lifikowanych na mieszkania w okresie kaden
cji 1994-1998. 

Orientacyjna struktura mieszkań w latach 
1994-1998: 

- 100-200 mieszka" socjalnych, 
- 200-300 mieszkaJ't czynszowych, 
- 200-300 mieszkań wlasnościowych. 

Dokladne dane zostaną podane po anali
zie szczególowej potrzeb ponad 900 rodzin 
oraz po zatwierdzeniu ,,Zasad polityki mie
szkaniowej i cZ)'nszowej" przez Radę Miejską 
w Polkowicach. 

Prosimy mieszkańców Gminy Polkowice 
o ciągle wnoszcnie uwag, \Ii stosunku do ko
munikatów S pol ecznej Komisji Mieszkanio
wej, Burmistrza i Zarządu Gminy. Pozwoli to 
uniknąć b1ędów przy dysponowaniu mieszka
niami w latach 1995-1998. 

Dnia 21.11.1994 roku Zarząd Gminy zatwierdził listę 19 
rodzin do przydziału miesikań czynszowych w 1994 roku. 
Lista osób zakwalifikowanych (speln~ających co najmniej dwa warunki 
preferencyjne): 

lp. Nr Nazwisko i imię Ilość Typ 
wniosku osób tokatu 

1 lO Arigat Marzena 5 3 
2 65 Bus Maria 3 2 
3 93 Czcrwif1ski Ireneusz 5 3 
4 170 Grużcwski Robert 4 2 
5 260 Koz1owska Ewa 3 2 
6 281 Kids Marek 3 2 
7 321 Karwicka Anna 3 2 
8 337 Lenezuk Jolanl3 4 3 
9 385 Merla Boi'.cna 3 2 

\O 394 Mikulak Artur 4 3 
II 412 Namyślak Slawomir 3 2 
12 426 Niemasz Barbara 4 3 
13 434 Olszewski Zenon 4 2 
14 467 Postawa Waldemar 3 2 
15 491 Podkowski Jan 5 3 
16 546 Sznerch Bogdan 3 2 
17 579 Sti(pień Jerzy 3 2 
18 623 Śmigiel Maciej 3 2 
19 661 Urbański Robert 3 2 

Do dnia 28.11.94 do godziny 14" w kancelarii Urzędu Gminy będą przyjmowane uwagi dotyczą 
ce powyższej li sty. Pisma anonimowe nie będą brane pod uwagę. Każdy wniosek winien być 
podpisany i potwierdzony w kancelarii Urzędu . 
Pozostale 19 mieszkaJI będzie rozlosowane spo'ród osób spelniających jeden warunek preferen 
cyjny. Losowanie odbedzie się 29.11.1994 r. w siedzibie Polkowiekiej Telewizji Kablowej o 
godzinie 19" w obecności cz10nków Spolecznej Komisji Mieszkaniowej i osób niezależnych 
(dwie pierwsze osoby, które zgloszą się do siedziby telewizji o godzinie 18"). 

Spoleczna Komisja Mil'szkllniowa 

11 
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Podej rzane, podsłuchane ... 

Dziś wydanie specjalne, poświęcone wizycie w Lubinie sejmowej Komisji 
Przeksztalceli Własnościowych. Podobno d=ialo się tam sporo ciekawe
go ... 

Wielkie uszy dziennikarzy 
Wszystkie kopalnie miedzi z hutami na 

dokładkę, przeróbka i sprzedaż "czcrwonego 
złota" nie ściągnęłyby do lubińskiego kombi
natu tylu dzicnnikarzy, ilu pojawilo się na 
wyjazdowym posiedzeniu sejmowcj Komisji 
Przeksztalceń Własnościowych . Dziennika
rzom łokałnych mediów towarzyszył i repre
zentanci wszystkich najwuniejszych dzienni
ków i rozgł ośni, korespondcnci PAPu zadawa
li szyku tełefonem komórkowym, a z Krakowa 
zjechał przedstawiciel Reutera, który cał kicm 
nieźłe posługuje się już językiem połskim. 
Przyczyną tego najazdu był Bogdan Pęk (PSL), 
jcdcn z bardziej kontrowersyjnych przedsta
wicieli naszej sccny politycznej, którego łosy, 
jako przewodniczącego komisji miały roz
strzygnąć się właśnie w Lubinie. Mimo, że 
Ryszard Zbr.lyzny, (SLD), przekonywał, że po
siedzenie W)jazdowe to najgorszy moment dła 
rozgrywek personalnych, jednak nie znalazł 
on wsparcia wśród kolegów z własnego klubu. 
Marek Borowski, były wiecpremier, który utra
tę rządowej posady zawdzięcza m. in. Pękowi 
mówił: "Na podsumowanic roczncj pracy ko
misji czekamy już od 25 pnźdtiernika, nie 
może być mowy o dalszej zwł~e." Wtórował 
mu Ryszard Zając, lewicowy kombatant, re
presjonowany za określenie "pałanty z Soli
darności" , 

Nie,,~ełc brakowało, a debata personalna 
odłowna zostałaby na lepsze czasy. Proje"-1 
zmiany porządku obrad, a w konsekwencji 
wycofania się z oceny pracy komisji zyskał 
poparcie l 7 posłów, tyłu sarno glosowało prze
ciw i \ niosek został odrzucony. Dziennikarze 
odetchnęli nic jechali na darmo. Teraz już 
pozostało ty lko cierpli\~e przeczekać nudnc 
omówienie przekształceń w miedziowym kom
binacie. Nudę próbowali przerywać pałowa
niami na co ważniejszych członków komisji, 
by wydobyć z nich polityczne re\\cłacje. Po
slowie dawał i dziełny odpór, może za wyjąt
kiem Władysława Frasyniuka. Klasą wykazał 
się Borowski, który, gdy dziennikarz "Fak
tów" zatarasował mu przejście kierując nail 
kamcrę, sł\~crdzil: "Jestcm posłem z immu
nitetem, zatrzymywanie mnie podłcga karze." 

Posd Pęk gtosuje za tym, teby go dzisiaj nic odwoływać . 

Po obiedzie dwie sensacje. Po pierwsze 
dałsze obrady zostały utajnione na \ niosek 
parlamentarzystów z SLD i UW, po drugie 
część członków komisji wyjechała do Warsza
w . Tak sil( złożyło, że w większości byli to 
kłubowi kolcdzy posla Pęka. W tym momen
cie los pr.lCwodniczącego byl przesądzony. 
Utajnienic obrad sprawiło, że dziennikarze zo
stali poddani twardcmu sprawdzianowi z umic
jętności podsłuchiwania. Jak jeden mąż ra
diov ey i pismacy, nic zważając na podziały 
mjędzy czerwonymi, rói..owymi, ziełonymi i 
czarnymi przyciskał i uszy do każdcj dostępnej 
szczelin w licznych, na szczęście, drzwiach . 
Jak w gluchym telefonie powtarzano sobie z 
trudem v.yłowione słowa padające na sali . 
zczęśłiwi posiadacze telcfonów komórkowych 

przekazywali te re\~elacje dałej w świat. 
A na sali bylo gorąco. Na glowę przewo

dniczącego Pęka posypał się grad z.arlutów, do 
komasowanego ataku przystąpiła egzotyczna 

Oddział Zamknięty 

w Po\kowicach 

Nową płytę "Trapia" będzie promował Oddział Zamknięty 

podczas koncertu w naszym mieście. Koncert będzie miko

łajowym prezentem dla wszystkich fanów rocka. Rozpocz

nie się 7 grudnia o godzinie 1900 w Auli Forum. Bilety w 

cenie 70,000 zł mozna nabyć w PTVK Polkowice. 

1% 

Fol. : K Raczkowiak 

koalicja SLD i UW. liTa funkcja pana przero
sła", "Krcuje się pan na SlImotnego szeryfa, 
jedynego obroilcę wartości", "Nie przestrzega 
pan regulaminu Sejmu" twierdzili oponenci. 
Oskarżony nic pozostawal dlużny. Już po swo
im odwołaniu stwierdził, że nad jego osobą 
odbył się "sąd kapturowy w skandalicznym 
stylu" . Byly przewodniczący nie wyglądał jed
nak na załamanego. Udzielił dwóch wy\\'ia
dów przez tclefon, po czym oddalił się z dzien
nikarzami "Pulsu dnia". Dzięki szaleilczej je
dzie już po godzinie dotarł do wrocławskil."go 
ośrodka tcłewiZ)jnego. W ten sposób kilka 
minut po 22 widzowie e-ałcj Polski mogli oboj
r.leć "SlImotncgo szeryfa" zdctronizO\ anego w 
Lubinie. 

P. S. Już w kiłka dni po swoim odwołaniu 
po eł Pęk stwicrdził, że dzięki swojemu odwo
laniu dopiero teraz zrobi karie~ połit ·czną. 
No i po co było odwołY'wać? 

(m9 ·z) 
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o miejscowym klubie "Górnik", a ściś lej o sporcie wyczynowym, pl'awie zali' ze m6wiono dUlo I dobrze. SZC"Lególnle, gdr jego 
zlłwodnicy osiągali znaczące wyniki. Pot/obnic bylo z tn!nel"luni. 

POHSIR NACZYNIEM POŁĄCZONYM 
Ostatnie zmiany personalne w zarządzic 

i kicrownictwic klubu spowodowaly, 1c o przy
szłości polkowiekiego sportu mówi się jakby 
nieśm i ało, zapcwne z racji wielu zmian r6w
nic1 organizacyjnych i strukturalnych. Posta
nowitem wyjaśnić wszystkie (,.:wcstic związ.a
nc z funkcjonowanie OSiR-u, KS G6rnik, a 
w konsekwcncji sportu wyczynowego i ma
sowego. Do rozmowy zaprosilcm Andrze
ja Pilimona, wiceburmistrza miasta oraz Mar
ka Traczyka, prezesa KS Górnik. 

Red.: Chcialbym naszą rozmowę rozpo
cząc od wyjaśnienia faktu pozostawicnia 
OSiR-u w przyszlych strukturach sportu . Nie 
jest prz.ccie1 dla nikogo tajemnicą, że oprócz 
naZW)' OSiR niewiele mial wspólnego ze spo
rtem i rekreacją, poza jedyną imprezą, jaką 
byl turniej Grand Pńx w teni sie ziemnym. 

Andrzcj Pili mon: - W roku biei.ącym 
Urząd Miasta przeznaczyI na polkowicki spo
rt 6,5 mld zlotych. Z rozliczenia OSiR-u wy
nika, że dochody wlasne mial w wysokości 
ponad 235 mln, dotacje z budżctu gminy 3 
mld 52 mln zlotych, natomiast wydatki za 9 
mlcslęey przekroczyI o 100 mln zlotych, 
zatrudniając 32 osoby. Co robil dla mie
szkańców wszyscy doskonale wiedzą. Dlate
go postanowiliśmy przenieść bazę OSiR-u na 
obick1y KS Górnik ... 

Red: ... Co to zmieni? 
A. Pilimon: Przede wszystkim zaoszczę

dzimy trochę pieniędzy poprzez wspólne eks
ploatowanie obiektów, energii i wspólne 
etaty, mimo, t;e KS Górnik i OSiR będą 
stanowily dwie odrcrbne instytucje. W przy
szlośei OSiR będzie administratorem wszyst
kich obiekt6w sportowych na terenie miasta. 
Na jego barkach spoczywać będzie utrzymanie 
tych obiektów i zarabianie na nich . Z kolei KS 
Górnik oraz pozostale kluby i sekcje funk
cjonujące w mieście korzystając z wlasnych 
budżetów będą musialy zareze~ować środki 
na wynajmowanie obiektów od OSiR-u na tre
ningi czy zawody. 

M. Traczyk: W przyszlym roku Polkowie
ki Ośrodek Kultury i Sportu otrzyma jeszcze 
dotacje na utrz}1nanie tych wszystkich obiek
tów. W pewnym momencie jednak pieniądze 
zostaną zdjęte "POKSlR-owi" z przcznaeze
niem ich dla podmiotów tworzących kulturę i 
sport, aby t)omi pieniędzmi mogły płacić 
OSiR-owi za korzystanie z obiektów sporto
wych, po czym środki te wrócą do POKSiR-u. 
W ten prosty sposób zafunkcjonuje rachunek 

ekonomiczny, w który "POKSiR" będzie 
musiał wliczyć w swoje koszty utrzymanie 
obiet..1ów i korzystne dla siebie ich wynaj
mowanie. W przypadku tworzących kulturę i 
sport rachunek ekonomiczny szczeg6lnie bę
dzie musial być widoczny, poniewa1 będą 
musieli łiczyć każdą wydawaną zlot6wkę, 
rcalizując jednoczcśnic spoczywające na nich 
zadania. 

A. PiJimon: Dodatkową korzyścią bę

dzie i ta, 1e dyrektor klubu nic będzie musial 
martwić się np. o remonty. On powinien zająć 
~ię wylącznie organizacją życ ia sportowego 
danego klubu, czy sekcji uiszczając jedynie 
niezbędne opIaty. 

M. Traezyk: Prosz<; zwrócić uwagę na 
jeszcze jeden aspekt tcj sprawy. Dyrcl .. 1or 
klubu \\cale nie musi, a najczęśeicj nic 7J18 się 
na sposobie i rod;wju remontu. Tu będzie od
po\\iedni zcspól ludzi do tcgo przygotowanych 
i prowadzących te sprawy. Nie będzie wi<tc 
naciąganych fat..tur, czyli utr:lty często 
niemalych picnięuly. Dyrektor bord/je zajmo
wal si~ wylącznie ll1erytorycznymi sprawami. 

Red: Wróćmy jedl1llk do meritum spra
wy. Od kilku t 'godni jest pan prc/.esem KS 
G6mik Polkowicc. Jak stan zastal pan przej
mując t~ funkcję? 

M. Traczyk: Generalnie mówiąc wsta
lem ogólny balagan. Zar6wno organizacyjny, 
jak i finansowy. Pieniądze wydawane były w 
sposób nicfachowy, ponieważ nic bylo z praw
dziwego zdarzenia kierownika klubu, a jedy
nie ludzie na szezątkowych ctatach prowadząc 
także społccznie sprawy klubowe. Nie 
ukf)'\\am, że klub wstalem kompletnie roz
bity i praktycznie bez pieniędzy dzięki (,.1órym 
mo~na byłoby realizować pierwsze j:lkiekol
wick zmiany. Sam obiekt całkowicie zdewa
stowany. 

Dliś zatrudniliśmy na pelnym etaeie 
dyrcktora klubu. czlowicka przygotowanego 
do pelnienia tej funkcji . 

Red: Innymi slowy w takim stanic 
obiek1y klubowe nie mogą funkcjonować. Co 
zatem w tej sytuacji wmicrza pan zrobić? 

M. Traezyk: Uważam, że w perspcktywie 
tego, co ma się tu dziać, bez ludzi dobrze 
zarządwjąeych klub przestalby istnieć, cho
ciażby ze wzgl~dów czysto rynkowych. 

O obiścic uważam, że sport to towar, 
czy usluga, która mu i być najwyt.szej jako
ści, skoro mamy za nie pl:acić. Podobnie jak 
za dobry np. spcktakl teatralny. Jednocze-

Zarząd Gminy Polkowice 
ogłasza 

śnie musimy próbować zmienić mcntalność 
naszej spolcczności. Na dziś jest to kon
sumpcyjne nastawienie niemal do wszystkie
go. Nic mowa wszystkiego dawać, ponieWa1 
jest to wówczas nic doceniane. Chcę to 
wszystko odwrócić. Uczestnik imprezy przy
chodząc na nią musi micć zagwarantowane 
wspaniale widowisko i całą "oprawę" do tego. 

Red: ... Chciałbym zatem nawiązać do 
wezcśniejszego stwierdzenia bumlistrza Pili
mona, kt6rego zamiarem jest doprowadze
nic do sytuacji, w której wszystkie obiekty, 
lącznie z międzyblokowymi boiskami, będą 
tętnil)' życiem . Jak zamierza pan realizować 
ten pomysl? 

A. Piłimon : Wszystko zal<*.eć będzic od 
prawidiowo opracowanego budżetu na przy
szły rok. Uwa1am, że kiedy poszczcgólne klu
by i sekcje otrzymają odpowiednie środki, 
WÓWC7..aS rozpocznie się prawidIowa dzialal
ność sportowa i rekreacyjna. Podczas rozmów 
z instruktorami i trenerami namawiamy ich 
do wciągania rodzic6w w sportowe życie swo
ich dzieci . To przeciet; oni będą pierwszymi 
kibicami n8 imprezach organizowanych przez 
nas. Oni ZIIchęcą innych. Tak więc z jednej 
strony nalcly inwestować w rozw6j sportu i 
rekrcacji oraz poszczególnych sekcji, z dru
giej zaś wciągać jak największą liczbę łu
dzi, potencjalnych kibiców, którzy przycho
d.l.l\.e \ iosną na stadion zaplacą za ciekawą 
imprczę. Pieniądze te z kolei zawrócą do 
budżetu na kultu rę i sport. To jest, jak z na
czyniami połączonymi. 

Red: Panie burmistrzu, a co z ludimi, 
którzy spontanicznie chcą współorganizować 
życie sportowe w naS'L.ym mieście, czy gmi
nie? Najlepszym przykladem jest inicjatywa 
Piotra Wójcika, bylego piłkarza, kt6ry zalożyl 
szkólkę pil karską dla 9-11 laików? 

A. Pilimon: Przyznam szczerze, że nic 
ZIIam sprawy dokladnie. Uwa1am jednak, 10 
powinniśmy przygarniać, a nie odpychać od 
siebie ludzi, którzy chcą cokołwick robić w 
tym środo\\isku dla sportu. Ciągle poszuku
jemy sponsorów polkowickiej pilki nożnej . 
Do końca tego roku będą klopoty z finansa
mi, chociaż nadal oplacać będziemy instruk
torów i ulrl.)-mywać obiekiy. Sądzę jednak, że 
w przyszlym ro:-u zmieni się to wszystko dia
metralnie. 

Rozmawial: 
Andnej Lech 

pl'Zetarg ustny nieogl'llniC"lony na pl'Zedai nieruchomości zabudowauc.'j budynkic.'m mieszkaln)m (była ~-wietUc.a), poloiony!o 
w Polkowicach Dolnych na dzia\ce nr 189 o pow. ·HIO m I..-w. dla której !Id Rc.'jonow)" w Lubinie prowadz kw. JW 171410' 

Cc.'na 'wywol:awC"la nieruchomości wynosi 100000000 lI. 
Przetarg odbęllzie się w dniu 09.12.1994 l". o got/z 10 w pokoju nr 118 l7.ęd u Gminy w Polkowicach • uL Rynek 1. 

W przetargu mogą brać udzial osoby fizyczne i prawnc, jeloli wplaeą do ka~)' urzędu wadium w \\ s. 15% ceny wywolawczej. 
Termin wpłacenia wadium uplywa w dniu 09.12.1994 r o gadz. 9 

Wplacone wadium zostanic : 
• zaliczone na poczet ceny nabycia, jeleli osoba wplacająca \\. gra przetarg, 

• zwrócone. jeżeli osoba wplacająea nie \\ gra przetargu. 
Uiszczone wadium ułegnie przepadkowi, jeżeli o oba, któm wygra pJ7..elerg nic stawi się w t..aneclarii notarialnej w celu zawarcia umowy. 

Organazatorzy zastrzegają sobie prawo unieważnienia przctargu bez podania przyczyn. 
Uwaga: Do ceny budynku osiągniętej w przetargu dQliczony będzie podatck VAT. 
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PROGRAM POLKOWICKIEJ TELEWIZJI KABLOWEJ 
28.11.94 PONIEDZIAlEK 10:25 - magazyn poradnikowy 

10:00 - program katolicki 10:40 - bajka 

17:30 - rozpoczęcie 2.12.94 PIĄTEK 
17:35 - serwis informacyjny 

17:30 - rozpoc~ie 
17:50 - bajka 

17:35 - serwis infonnacyjny 
18:00 - film "Pinokio i Władca nocy" 

17:50 - magazyn poradnikowy 

29.11.94 WTOREK 18:00 - gość w studiu 

17:30 - rozpoczęcie 18:10 - bajka 

17:35 - serwis informacyjny 18:20 - film fabulamy 

17:50 - serwis kulturalny 5.12.94 PONIEDZIAlEK 
17:55 - magazyn poradnikowy 

10:00 - program katolicki 
18:10 - bajka 

17:30 - rozpoczęcie 
18:20 - fi~n fab. ,,Hcllraiser 1I" 

17:35 - serwis informacyjny 

30.11.94 ŚRODA 17:50 - bajka 

16:30 - blok publicystyczny 18:00 - film fabularny 

1.12.94 CZWARTEK 6.12.94 WTOREK 

10:00 - rozpoc~ie 17:30 - rozpoczęcie 

10:05 - serwis informacyjny 17:35 - serwis informacyjny 

10:20 - serwis kulturalny 17:50 - serwis kulturalny 

Bieg Piastów wcześniej! 
Mila wiadomość dotarla z Szklarskiej Poręby. Po clJugoletnich staraniach organizowany tam 
Bieg Piastów zostal przyjęty do EUROLEPPET, czyli do elitarnego stowarzyszenia dlugodystan
sowych, masowych biegów narciarskich. Jednak z przyjęciem związana jest znliana terminu 
rozgrywania biegu. Odbędzie się on 14. O I. 1995 . Kolejna zmiana związana jest trasą biegu. 
Będzie ona bardziej urozmaicona a jej przebieg częściowo zmieniony. Wszystkie infomlacje oraz 
numery startowe (te ostatnie dopiero od l grudnia) uzyskać można w następujących biurach: 
- Bieg Piastów 58-580 Szklarska Poręba-Jakuszyce 

teJ/fax 75 17-33- 38 lub fax 75 52- 237 
- Infonnacja Turystyczna w Szklarskiej Porębie tel. 17- 24-49, 17- 24- 94 
- Kamping 58- 500 Jelenia Góra ul. Sudecka tel. 26- 942 
- PTTK Psie Pole, Wroclaw, Rynek 11/1 pan Jerzy Zarębski. 
Ponitej zamieszczamy kartę zgloszenia do Biegu Piastów. Zapraszamy wszystkich milośników 
narciarskiego biegania, czy choćby spacerowania na nartach. Zapraszamy zarówno tych, którzy 
w Biegu ju1 uczestniczyli, jak i tych którzy zdecydują się wystartować po raz pierwszy. Przypo
minamy. 19 ju1 Bieg Piastów, pierwszy w ramach EUROLEPPET ju:!: 14 stycznia! J 
r-------------------------~-
1 KARTA ZGŁOSZENIA 
1 

1 

1 

BIEG PIASTÓW 
1 25 km D Szklarska Poręba 

-I 14.01.1995r. 10" 50kmD 
1 
1 Nazwisko ... .................... .... ............................. Imię ................................................. .. 

1 Kod pocztowy .... .. ...... .. .......... ....... Miejscowość .................. .......... .. ............................. . 

: Ulica .. .. .. ............. ................................................... Nr ........ .. ....... Tel. ........................ .. 

1 Kraj .......................................... Data urodz. ................. ............. Kol. start ..... .. .. ...... .. .. .. 

I Zawód ................ .. ........ .. ..................... ........ . 

1 Adres: 58-580 SZKLARSKA PORĘBA ~JAKUSZYCE-POLSKA TEl.IFAX 0048 75 
1173338; FAX 75 52237 • OPŁATY, DO 31 .12.1994 R. - 240.000 ZŁ. DO 13.01 .1995 R. 
1- 300.000 ZŁ • Istnieje możliwość uzyskania zniżki po wypelnieniu tego (tj . wydrukowa-
~eg~zgł~eni~ ____________________ _ 
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18:00 - magazyn poradnikowy 

18: 10 - bajka 

18:20 - film fabulamy 

7.12.94 ŚRODA 

10:30 - blok publicystyczny 

8.12.94 CZWARTEK 

10:00 - rozpoczęcie 

10:05 - serwis informacyjny 

10:20 - serwis kulturalny 

10:25 - magazyn poradnikowy 

10:40 - bajka 

9.12.94 PIĄTEK 

17:30 - rozpoczęcie 

17:35 - scrwis informac}jny 

17:50 - serwis kulturalny 

17:55 - magazyn poradnikowy 

18:05 - gość w studiu 

18: 15 - videohit 

18:30 - bajka 

18:40 - film fabularny 

"Impresja" poleca 

Dom Kultury "IMPRESJA" w Polko\\i
cach zaprasza 02.12.199k (piątek) o 
godz. 19.30 na barbórko\'"y koncert ze
spolu "GANG MARCELA" 

"GANG MARCELA" to trzyosobowa 
grupa muzyczna ze śląsk.im rodowodem, 
na którą skJadają się profesjonaliści z 
wieloletnjm doświadczeniem : Barbara 
Pysz-Trojan, Marceli Trojan i Mariusz 
Kolaga . Grupa ma na swoim koncie takie.. 
przeboje jak: "Tyle złamanych serc", "Kto 
jeśli nie ty" "Ojciec żył jak chciał" (pol
skie country). 

Stale współpracujący z zespołem 

"mistrz dowcipu Masztalskiego" Lucjan 
Czerny zapewni Państwu dużo dobrej za
bawy. 

Wszystkim zainteresowanym Dom 
Kultur)' "IMPRESJA" rezenvuje karnety 
wst~pu - 50.000 zł i prosi o kontakt: 
sekretariat DK "Impresja", te1.451-452 
lub 450-474 

Przepraszam personel i konsu
mentów kawiarni przy amfitea
trze, że w dniu 6 listopada 1994 
roku zakłóciłem spokój i porzą
dek. 

Zbigniew Kopeć 
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s p O R T D 
Porażki przy stole 

Nic powiodlo się naszym teniSistom 
stolowym. Wszystkie trzy zespoly przegraly 
swoje ostatnie pojedynki. 
27 października pierwsza drużyna wale7..ąca w 
II lidze goszeząe we Wroelawiu przegrala z 
tamtejszą Politechniką 7:3. Punkty zdolali wy
walczyć jedYnie "rutyniarze": Leszek Golili
ski dwa, a Slawomir Slowiński jeden. 
Trzeci zespól Górnik Polkowice grający w 
lidze wojewódzkiej przegral u siebie 11:7 z 
Ustroniem Lubin. Pun"1ami podzielili się Se
bastian Teodoridis i Krl)'sztof Adamski. Ko
lejnej porażki doznal również zespól III ligi 
przegrywając z liderem tabeli Polonią Śmigiel 
14:4. W tym meczu po dwa punkty wywalczyli 
Piotr Nowak i Jaroslaw Wiech. 

Barbórkowe imprezy 
Tradycyjnym zwyczajem w ramach obcho
dów tegorocznego świ~ta górniczego sekcja 
sportu ZG "Polkowice" organizuje szereg im
prez sportowo-rekrcac)jnych z udzialcm gór
ników i ich rodLin. W ostatnich dniach 
listopada odbędą się turnieje: pil karski (22 
bm. SP-4), tenisa stolowego (25 bm. ZS), pil
ki siatkowej (27 bm. ZS), bicgi przelajowe 
(29 bm. na ścieżce zdrowia) oraz turniej sza
chowy (l.XII. w DK Impresja). Mimo, że jest 
to typowa impreza zakładowa, to jednak kibi
ce są zawsze mile widziani. Zapraszamy! 

Niezmordowany Bartek 
Bardzo dobrze spisal się Bartlomiej Kurt z 
Górnika Polko~ iec podczas nicdawnych mi
strzostw Polski w podnoszeniu ciężarów, 

jakie odbyly się w Malborku. Glównymi 
bohatcrami tej imprezy byli juniorzy do lat 
18. Nasz Bartek w swojej kategorii wagowej 
(64 kg) wywalczyi czwarte miejsce osiąga
jąc wynik w dwuboju 217,5 kg. Tym razem o 
brązowym medalu zadecydowlIl eię7 .. ar ciala. 
Bartlomicj Kurt byl cięższy od swego rywala o 
20 dkg. 

Z większym powodzeniem wystartowal 
w VII memoriale im. Ryszarda Baury rozegra
nym 13 listopada w Oslrowie Wlkp. W swojcj 
koronnej kategorii pokonal wszyslkich rywali 
wynikiem 95 kg w rwaniu oraz 125 kg w 
podrzucie. Tym drugim wynikiem ustanowil 
nowy rekord województwa legnickiego junio
rów do lat 18. 

Przy okazji, wszystkich sympatyków tej 
dyscypliny zapraszamy do polkowickicj silowni 
27 listopada, kiedy to odbędzie się turniej 
barbórkowy w podrzucie. 

Makro Challeng'e 1994 
W koilcowej punktacji challenge'u ma"rore
gionu dolnośląskiego wiele miejsca pOSWlę
cono także polkowickim kolarzom. W kolico
wej klasyfikacji najlepiej wypadli najmlodsl 
kolarzc startujący w kalegorii "miodzik" zaj
mując w punk1acji klubowej drugie micj-
SCC, ze 166 punktowym dorobkiem. 
Naszych "miodzików" wyprzedzii jedynie 
Górnik Walbrzych. Spośród dziesięCIU naszych 
reprezentantów w generalnej klasyfikacji 
"mIodzików" najlepiej wypadl Maciej Rzep
ka, zajmując trzecie mieJsce. Pozostali 
zostali sklasyfikowani na miejscach: Daniel 
Pasek (9), Dominik Biedrzycki (15), Tomasz 

s p O R T 
Domal'1ski (21), Rafal Krynicki (29) oraz Krz '
sztof BuliiIski (44), Slawomir Herman (45) 
i Tadcusz Piec (46). 

Jcdyny nasz rcprezcn tan t w kategorii 
"junior mlodszy" Da nicl Suchodolski znalaz/ 
się na 43 mieJSCU, co w klasyfikacji 
klubowej da lo nam 13 miejsce. 

Wśród "seniorów" startowalo trzech na
szych kolarzy. Najlepiej w tej kategorii wy
padl Pawel Kaczmarek, "1.óry ostatecznie zająl 
drugie micjsce. Wypr/..cdi'j l ta"ie "7Jlakomito
ści" ,jak Brzei.ncgo, Wronę czy Niedźwicckie
go. Zwyciężyl Robert Stroka z legnickiego Lc
grolu. DalS7..c miejsca naszych "seniorów": 
Krzysztof Palerka ( 18) i Krzysztof Golińczak 
(21). W klasyfikacji klubowej seniorzy 7J1jęli 
ostatecznie czwarte miejsce. 

W generalnej klasylikacji Górnik Po
Ikowiec uplasowal się na 7 micjscu. 

Polkowickie póHinały 
Z ud7ialem 64 zawodnic7ek i zawodników z 
kilkunastu klubów 13 listopada w polkowic
kim Zespole Szkól odb) Iy się pólfinaly 
ogólnopolskiego turnieju kadctów i junio
rów. Niestety, mimo uzasadnionych apety
tów, nasi dwa rcprezcntanci rozezaro\\ali . 
Gr7..cgorz Sorokopas wśród kadetów ostalecz
nie 7.ająl 10, natomiast Jaroslaw Wiceh w 
juniorach 8 miejsce. ZIH~ąC ambicje i wolę 
walki naszych mlodych tenisistów należy 
przypuszczać, że mimo wszystko, nie po
wiedzieli ostatniego slowa i jeszcze nie raz 
~dzicmy mieli oklllJI( napisać o ich znakomi
tych występach i znaczących sukcesach. 
Zwycięzcami poszczególnych kategorii zosta
li : BIBUj Sueh (Odra Księginicc), Kamil Giza 
(AZ Politechnika) oraz Joanna Florezak 
(Amico Lubin) i Anna Kaezrnarzyk (Granit 
Strzclin). 

Obecny na lurnieju Zygmunt Sutkowski, 
czlonck Polskiego Związ"u Tenisa lolowe
go, bardzo pochlebnie v.ypowiadal się na 
temat organizacji imprezy. Natomiast po 
obejrzeniu obiektów Zc. polu Szkól nic wy
kluczyl przeprowad7~nia super ligi w teni
sie stolov,:ym, a jut na pewno organizacji 
ogólnopolskich lurniejów z udzialem czolo
wych zawodników kraju. 

D s p O R T 
Przeprosiny 
Kilka dni tcmu zwr6cono mi uwagę na rakt 
eiąglcgo mylenia dwóch tenisistów stolowych 
Górnika Polkowiec: Grzegorza Sorokopasa z 
Scbastianem Tcodoridiscm i na odwrót. Po
myl'" nic byly dzielcm jakichkolwiek z/oś l i
wości a jedynie brakiem dokladnej znajomo
ŚCI tych dwóch sympatycznych chlopców, 
skądinąd niceo do sicbie podobnych. Za te 
nic-.t.amicrzone pomyl ki przepraszam zarów
no zawodników, jak i 7Jłinte rcsowanych kibi
ców. 

Niezmordowani 
·Karwowscy· 
Podczas nieduwnego Bicgu Niepodleglości, 
jaki odbyl się w Górze ląskiej 13 listopada 
z udzialem kilkudziesięciu 71lwodników z ca
lego "mjll, doskonale spisali się dwaj czter
dziestolatko\\ ie Z polkowiekiego ogniska 
TKKF" tart" . W tej wlaśnie kategorii wie
kowej zdecydowane zwycięstwo odni6s1 
Mieczyslaw Bobii1 ki, pOkonując 10 km trasę 
w clllSie 3-1,33 min. Drugi nasz maratończyk 
Szczepan Mlązek, w tej samej kategorii byl 
Irzeei z c/ .. lIsem 37,40 min. 3 grudnia nastąpi 
zakol,ezcnie roku sportowego polkowickiego 
ogniska TKKF "Slart" . Z lej okazji wszyst
kich ezlonk6w TKKF zapraszamy na ten 
uroczy~ty wicczór do Domu Ku\(ury "Impre
sja" na godzinę 16-. 

Stron ę portową rl'daguje 
An df"lej Lech 

Wieści spod kosza 
W dniach 8-1 l grudnia odbctdzie się IV 

Międzynarodo\'"y Turniej Koszykówki Dziew-
ząl. W tumieju wystąpią między innymi ze

spoly: Jabloncc es, Widzew Lódź, LKS L6dź, 
Stal Brzeg, MKS Ostrów Wlkp. Start Gdansk, 
Tęci'.8 Lcszno, Orzel Polko wice. 

7 grudnia o god7inie 17 GO W sali audiowi
zualnej zkoly Podstawowej nr 3 odbędzie się 
kUls s~d7jego boiskowego w koszykówcc. 
Koszt od osoby 200 tys 21. 

Wsz)'slldch serdecz/lie zapraszamy 

Zwycięzca biegu Niepodlcgloścl kończący polkowlcki bieg o lampk~ górniczą 

1S 



Tekst ten z pewnością spowoduje, że narażę się wielu mie
szkańcom naszego miasta, ale prteogromna chęć zadbania wy
glądu Polkowic, zmusza mnie do napisania tych slów. 

Spacerując po mieście, które uczciwie należy przyznać pięk
nieje z każdym miesiącem, napotykam nicstety na takie miejsca, 
które jakby na przekór istnialy po to aby szpecić. Są czymś w 
rodzaju Iyżki dziegciu w beczce miodu. Tako sobie niby nic, a 
jednak. 

Niemal w samym centrum miasta obok Banku Spól
dzielczego, siedziby Stra2y Miejskiej, amfiteatru, istnieje 
targowisko. Sklada się ono jakby z dwóch części przedzielonyoh 
ulicą diametralnie się od siebie różniących. Jedno z estetyczny
mi straganami, schludne i czyste. Drugie targowisko, zwane 
zielonym rynkiem, wraz ze starą stodolą zamienioną na halę 
targową zupelnie nie pasuje do tego miejsea. Handlujący rozkła
dają swoje "kramy" byle gdzie i byle jak. Do tego handel warzy
wami, jak wiadomo powoduje więcej balagonu niż dajmy na to 
sprzedaż eiuchó~ . Wygląda to więc jak targ w zapyzialej dziurze. 
O "hali targowej" nie chcę nawet wspominać. Jeśli już ktoś 

wpadl na pomysł aby zbić interes na starej budzie, lo jego sprawa. 
Wypada loby jednak zadbać o estetyczny wygląd tego przybytku i 
ten zewnętrzny i ten we~ nęlrzny. No cóż, trudno wnioskować o 
likwidację tej gorszej ozęści targowiska, bo wiadomo, żo takie 
micjsce w mieście być musi . Lokali:wcja też jakby wygodna dla 
ogól u ludzi, więc nie apeluję o likwidację targu, tylko zapropo
nujl( radnym spacer tam wlaśnie, zwlaszcza, że od ratusza lo 
tylko dwa kroki. Możo ktoś pomyśli o estetycznych straganaoh, 

Fot. : A. Łukaszewicz 

może warto tercn ogrodzić, zadbać o jego czystość. Kto to ma zrobić? 
Plac targowy szpecący miasto rzuca się w oczy z racji swej lokalizacji 

i wielkości . Jest jednak w naszym mieście takich zapomnianych miejsc 
nieco więcej . Zakamarki, obszary pomiędzy niektórymi osiedlowymi blo
kami, ustronne jakby miejsca, w kt rych się nic nic dzieje. Nie 
ehcialbym aby moje miasto blyszczało jedynie w rynku i najbliższej 
okolicy. Mam nadzieję, że tcn fclicton stanie się powodem do rozmyślań, a 
może nawet i do podjęcia odpowicdnich decyzji. 

KRZYŻÓWKA 

L 

!! 
Adres redakcji: 59-320 Polkowice, ul. Górna 3/3, tel. 45-10-13. 

dziecko murzynki i bialego ezlowicka 
• naklad pieniężny 
rodzuj sieci myśliwskiej 

mieszkaniec Europy. drewniany 
podklad pod ciężar 

zimowe okulary 
rodZllj \\>cl ny • znak, boja 
n3wigac)jna 
babiloliski król bogów 
plaski statek rzeczny • wpadka 
nocn)' motyl 
\"Ióeznia Icgionistów rzymskich • 
pokro\ icc na silnik 

10. mówca 
II. staroć • grozi przy chorobie 

Wicr'lcowej 
12. Budda w Japonii 
13. do ssania noa ból gardla • nie 

oryginal 

A. cicr'lka tkanina bawelniana • giennek 
Zbyszka z Bogdańea 

B. imitujc skórę 

C. z rodziny malp • boZek plodności 
D. sila 
E. lekki d\\ ukolowy powóz • lasso 
G. jedna z nauk 
I. z towarami • krzcw 
J. samicn losia 
K. czary • bardzo dużo wody 
L. np gaszone 
I. nu 7..akupy • dawniej do prania 

Pra wid lowe roz\\ iązania prosimy przysylać na 
adres gazely w tcrminie do 16 grudnia br. 

Redaguje zespół w składzie: Dariusz Sekuła (red. nacz.), Andrzej Lech (tel. 481-290), Jan Szerszanowicz (tel. 45-56-14). 
Skład komputerowy: własny. Druk: .Intrograf Lubin. 
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